
V petek, 27. avgusta, seje okrog 18. ure pripetila na gradbi-
šču nove Termoelektrarne Šoštanj 4 huda delovna nesreča, v 
kateri so izgubili življenje 3 delavci zeniške „Vatrostalne". 

Skupina delavcev „Vatrostalne" je tega dne nadaljevala s 
polaganjem samotne obloge v notranjosti tega 230 metrov 
visokega dimnika. ffe montažni ploščadi, obešeni na verižne 
dvigalke, je delalo 10 delavcev. Pri prestavljanju ploščadi so 
imeli težave; ker je bila ena od verig prekratka, so si pomagali 
s tanjšo. Ta pa ni vzdržala obremenitve. V trenutku se je 
ploščad povesila in skozi nastalo odprtino so padli štirje de-
lavci. Trije so padli 75 metrov globoko na dno dimnika, elek-
trikar Sveto Todorovič pa se je ujel za vrv in ustavil 5 metrov 
pod ploščadjo. 

V tej hudi delovni nesreči so izgubili življenje vodja izmene, 

40-letni Žarko Džukanovič iz bližine Tesliča, kije bil v Šošta-
nju od začetka del, ter kvalificirana zidarja 24-letni Dragoje 
Leto iz Šipova pri Jajcu in 21-letni Ivica Jerkovič iz Janjiča pri 
Zenici, ki sta prišla na gradbišče „Vatrostalne" v Šoštanj vsega 
tri dni pred tragičnim dogodkom. 

Od posmrtnih ostankov delavcev zeniške „Vatrostalne" so 
se v soboto, 28. avgusta, poslovili na pokopališču v Podkraju 
pri Velenju graditelji nove Termoelektrarne Šoštanj 4 skupaj s 
predstavniki Termoelektrarne Šoštanj, Rudarsko-elektroener-
getskega kombinata Velenje in Skupščine občine Velenje. 

Pozneje so iz Velenja prepeljali posmrtne ostanke tragično 
preminulih Žarka Džukanoviča, Dragoja Leta in Ivice Jerko-
viča v Zenico, kjer so se od sotovarišev poslovili člani delov-
nega kolektiva „Vatrostalne". 
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V zakonu premalo 
o krajevni skupnosti 

Podrobneje bi bilo treba opredeliti družbenoekonom-
ske odnose med krajevnimi skupnostmi in združenim 

delom 

V velenjski občini smo organizirali razprave o zakonu o 
združenem delu tudi v krajevnih skupnostih, in to uspešno, saj so 

z vsebino zakona doslej seznanili občani že osemnajstih 
gevnih skupnosti. 
Zakon o zdruiženem delu 

ič vzpostavljal nov družbe-
loekonomski odncos med kra-
svno skupnostjo iin združenim 
:lom. S tem, ko združeno delo 

lenja denar za uresničevanje 
krajevnih skupnosti, 

praktično uresničujejo 
iz ustave, da morajo pri 
dohodka upoštevati tudi 

uiiugu, v katerem delavec živi. 

Seveda je predpogoj za takšno 
oupravno sodelovanje in 

ičevanje usklajeno načrto-
vanje posameznih programov. 

Tako v občini, kot v organi-
icijah združenega dela in tudi 
ijevnih skupnosttih smo naj-

analizirali njihovo samo-
upravno organiziranost in raz-

voj družbenoekonomskih od-
nosov. 

Pripombe, ki so jih izrekli v 
krajevnih skupnostih k osnutku 
zakona o združenem delu bi 
lahko v glavnem sstrnili v tri 
ugotovitve: da zakon preveč 
zanemarja krajevno skupnost 
oziroma da ni dovolj jasno 
nakazan družbenoekonomski 
odnos med krajevno skupnostjo 
in združenim delom. Nadalje bi 
moral zakon jasneje opredeliti 
pravice in dolžnosti, ki jih ima-

io ohčani, tako kol delavci v 
-temeljnih oziroma drugih orga-
nizacijah združenega dela ozi-
roma kot krajani posamezne 
krajevne skupnosti. Zakon pa 
naj bi nakazal tudi možnosti za 
samoupravno povezovanje kra-
jevnih skupnosti in združenega 
dela. 

Delovni ljudje velenjske občine nadaljujejo s protestnimi zborovanji v zvezi z zadnjimi 
dogodki na avstrijskem Koro&em. Na vseh zborovanjih najostreje obsojajo ravnanje 
avstrijskih oblasti z našima narodnostnima skupnostima na Koroškem in Gradiščanskem ter 
odločno zahtevajo uresničitev 7. člena državne pogodbe. Več o protestnih zborovanjih 
poročamo na 2. strani. 

mmmm 
POD GESLOM SKUPNO DELO - NAŠA MOČ SO V ŠENTILJU SPET ZAČELI UDARNIŠKO DELO 

udi v Kote po asfaltirani cesti 
azgovor 

o novem 
ijaškem 
domu 

Rudarskem šolskem 
ntru Velenje je bilo zadnji 
medeljek, 30. avgusta, šir-

posvetovanje o idejnih 
isnovah novega dijaškega 
ima. Posvetovanja so se 
težili tudi predsednik ve-

občinske skupščine, 
sstl Žgank, predsednik ob-
nske konference SZDL 
že Veber in predsednik 
činskega sveta Zveze sin-
atov Marcel Medved, vo-
pa ga je direktor Rudar-
ga šolskega centra Ve-

nje, Ivo Jamnikar. 
I Načr tovalc i novega dijaškega 

>ma, ki bo postal sestavina 
>vega šolskega centra Šalek, so 

deležence posvetovanja sezna-
i z ide jn imi zasnovami novega 
ma. Poudari l i so, da so pri 
pravi n a č r t o v izhajali iz sta-
Sa, da dob i Velenje tako šol-
>-domske k o t rekreacijske ob-
te za d i jake centra ko t za 
to val c e mesta na bregovih 

ke. T o je novost , ki so j o 
leleženci posveta sprejeli, po-
ralili pa so tud i zamisel, da so 
li pred uporabn ike razgrnjeni 
i idejni n a č r t i za nov d o m . 
Zdaj b o d o pohitel i s pripravo 

ičrtov, p r i čaku je jo pa, da bi ta 
kepotrebni o b j e k t začeli graditi 
t l e tošn jo jesen . 

V Šentilju bo konec septembra tretje srečanje aktivistov 
Šaleško—mislinjskega okrožja Osvobodilne fronte. Na ta slovesen 
dogodek se krajani Šentilja izredno skrbno pripravljajo. Njihova 
največja želja je, da bi do srečanja, ki bo v Kotah, položili asfaltno 
prevleko na 2 km dolgi cesti Arnače—Kote. 

V ta namen so imenovali Pavel Bunderla, Branko Canč, 
sedemčlanski gradbeni odbor, Rudi Rajh, Stane Canč, Lenart 
ki ga sestavljajo Ivo Dražnik, Pačnik in Miloš Miklavžin. 

Ugotovili so, da potrebujejo 
za dela kar 750.000 dinaijev. 
Zato so najprej začeli akcijo 
zbiranja denaija. Petnajst kra-
janov Kot je skupaj s še neka-
terimi kmeti, ki imajo zemljišča 
v tem zaselku, prispevalo skupaj 
150 tisoč dinaijev, ali posamez-

na hiša skoraj 10.000 dinaijev. 
200 tisoč dinaijev se je nabralo 
že od samoprispevka, 50 tisoč 
je prispevala samoupravna inte-
resna komunalna skupnost, 150 
tisoč dinarjev so dobili iz soli-
darnostnega sklada KS, s proš-
njo pa se bodo obrnili še na 
kolektive, kjer so zaposleni nji-
hovi delavci. Ker z vsem tem 
zbranim denaijem še vedno ne 
bodo mogli pokriti vseh stro-
škov gradnje nove ceste, bodo 
še sami pomagali pri gradnji. 

Krajani so se obvezali, da 
bodo napravili 2000 udarniških 
ur, kajti cesta mora biti asfalti-
rana do 20. septembra, so po-
udarili na začetku udarniškega 
dela, v sredo, 18. avgusta. Člani 
gradbenega odbora so prepri-
čani, da bodo krajani znova 
pokazali veliko solidarnost, saj 
ima udarniško delo v Šentilju 
bogato tradicijo. Radi povedo, 
da je prav v njihovem kraju 
prvič stekla vsevelenjska udar-
niška akcija „Mesto-vasi". 

Na obisku 
v Makedoniji 

Pod vods tvom sekretar ja Med-
občinskega sveta ZKS Celje Ja-
neza Zahrastnika, se v teh dneh 
mudi na obisku v SR Makedonij i 
delegacija Zveze komunis tov 
celjske regije, ki j o sestavljajo 
sekretai j i komite jev obč insk ih 
konfe renc ZKS iz našega ob-
moč ja . Delegacija j e imela razgo-
vore z izvršnim komi t e j em pred-
sedstva ZK Makedonije in na 
komi te ju ZKM v Bitoli, poleg 
tega pa je obiskala nekatere 
delovne organizacije kovinske 
predelave, usnjarske in kemične 
s t roke. 

Seminar 
za šolsko 
televiziji 

V n a č r t u s rednjeročnega raz-
voja šolstva na Slovenskem ima 
p o m e m b n o mesto modernizacija 
pouka s p o m o č j o moderne u č n e 
tehnologije. Tako se b o d o že 
jeseni začele redne odda je za 
osnovne šole in usmer jeno iz-
obraževanje na slovenski šolski 
televiziji. V Velenju ima osnovna 
šola Miha Pintar - Toledo vse 
pot rebne pogoje, da že v le-
to šn j em šolskem le tu začne uva-
jat i oddaje šolske televizije v svoj 
redni učn i program. V ta namen 
pripravlja Občinska iz-
obraževalna skupnos t Velenje v 
sodelovanju s DDU „Univer-
z u m " v Ljubljani in obč insk im 
svetom Zveze s indikatov Velenje 
osemurni seminar za pedagoški 
kolekt iv te šole in os ta le 'za inte-
resirane. Na seminar ju , k i bo 
predvidoma 10. sep tembra , 
b o d o prikazani osnovni e lement i 
šolskega T V sistema, udeležence 
pa b o d o seznanili tud i s po-
u č n i m S-8 filmom in njegovo 
adaptaci jo v zap r t em T V krogu 
ter p o u č n i m filmom kot infor-
macijo in motivacijo. Ob koncu 
bo še demonstraci ja T V zaprtega 
kroga in sistema S - 8 . Sodelo-
vala bo tudi s t rokovna ekipa 
T G O „ G o r e n j e " . 

Problemska 
razprava 

V sredo, 1. sep tembra , j e bila 
v okviru delovanja s indikatov v 
javni razpravi o o s n u t k u zakona 
o združenem delu v Slovenj 
Gradcu problemska razprava o 
organiziranosti kmetov , lastni-
kov gozdov, v obra te za koope-
racijo. Med razpravo, ki j o je 
organiziral republiški odbo r Sin-
dikata delavcev lesne industr i je 
in gozdarstva Slovenije, so izha-
j a j o č iz prakse organiziranosti 
obratov za kooperac i jo v slo-
venjgraški „Lesn i " osvetlili re-
šitve iz osnu tka zakona o zdru-
ženem delu ter opredelili na-
daljnje naloge v zvezi z utr jeva-
n jem obra tov za kooperac i jo . 

Na začetek udarniškega dela so se nekateri krajani pripeljali kar na traktoijih. Čeprav je bilo 
vreme kot nalašč za delo na polju, se je prvi dan zbralo na akciji kar 40 krajanov, manjkal pa 
tudi ni harmonikar. 

• ZADNJA NOVICA • ZADNJA NOVICA 

46,729.781 din posojila 

Po podatkih, ki smo jih dobili na občinskem štabu za vpis 
posojila za ceste, smo v občini Velenje do 30. avgusta vpisali 
skupaj že 46,729.781 dinaijev posojila. Trenutno Ie še na 18 
vpisnih mestih niso dosegli predvidenega vpisa. 

Obširneje poročamo o poteku akcije v Šaleški dolini na 3. 
strani. 

Nd gradbišču nove Termoelektrarne Šoštanj 4 so tragično preminili 3 delavci zeniške »Vatrostalne,« 
vodja izmene Zaiko Džukanovič ter kvalificirana zidarja Dragoje Leto in Ivica Jerkovič 



Protestno zborovanje v Termoelektrarni Šoštanj 

Nacizem 
v Avstriji še živi 

Delavci Rudarsko elektrogospodarskega kom-
binata Velenje obsodili zadnje dogodke na av-

strijskem Koroškem 

V delovnih kolektivih velenjske obč ine se nadal ju je jo protestna" 
zborovanja , na kater ih delavci zahtevajo dos ledno uresničevanje .7. 
č lena avstrijske državne pogodbe in najos t re je obsoja jo sprejeti zakon 
o preštevanju slovenske in hrvaške narodne skupnost i ter b ru ta lno 
poče t j e avstrijske žandarmari je v Skocjanu. 

V č e t r t e k , 26. avgusta so se sešli na p ro tes tno zborovanje delavci 
Rudarsko elektroenergetskega kombina ta Velenje. Osrednji protes tni 
zborovanji sta bili na jašku Preloge in na gradbišču nove Termoelek-
trarne Šoštanj IV, pa na.jašku Skale in na upravi kombina ta . 

„Delavci Rudarsko elektroenergetskega kombina t a Velenje" , so 
zapisali v protes tn ih pismih „ o d l o č n o pro tes t i ramo prot i sprejet ju 
zakonov o popisu narodnos tn ih manjšin v Avstriji. Zakona, ki ju je 
sprejela avstrijska vlada, sta v naspro t ju s sklepi helsinške konference , 
ki j ih je podpisala tudi avstrija. 

Zahtevamo, da avstrijska vlada izpolni vse dolžnosti in obveznost i 
iz državne pogodbe in da zagotovi vse pravice manjšini ter prepove 
vse neofaš is t ične organizaci je ." 

V pro tes tnem pismu, ki so ga poslali avstr i jskemu veleposla-
ništvu v Beogradu in generalnemu konzu la tu v Ljubljani delavci REK 
najostreje protest i rajo proti ravnanju avstrijske policije ob zadnjih 
dogodkih v Skoci janu, kar najbol je kaže , da nacizem v Avstriji še 
vedno živi. 

„Delavci Rudarsko elektroenergetskega kombina t a Velenje podpi-
r a m o pravičen boj naše manjšine v Avstriji proti nameravanemu 
preštevanju in zahtevamo od naše vlade, da se sprejeta zakona ne 
izvedeta ," poudar ja na koncu pro tes tno pismo delavcev REK. 

• IZ PROTESTNIH PlSEM NAŠIH DELOVNIH LJUDI 

tudi s silo 
ni mogoče uničiti 

»» Kot vsi jugoslovanski narodi tudi delavci, učenci , samoupravni 
organi, d ružbenopol i t i čne organizacije obso jamo pos topek in nač in 
reševanja problemov narodnos tn ih manjšin v Avstri j i ," so zapisali v 
pro tes tnem pismu delavci Rudarskega šolskega centra Velenja in 
rahtevali izpolnitev obveznost i avstrijske vlade po mednarodni 
konvenciji in državni pogodbi . 

Delavci GIP „Vegrad" - T O Z D gradbena industri ja pa so poslali v 
zvezi z zadnj imi dogodki na avstri jskem Koroškem pro tes tno pismo 
avstrijskim s indikatom. V n jem obsoja jo pol i t iko avstrijskih s t rank, ki 
je naper jena prot i prizadevanju manjšinskih pravic našim ro j akom v 
zamejstvu. 

. .Prepričani smo, da večina delavcev Avstrije ne podpi ra nasilja 
policije nad našimi rojaki v Skocjanu. Ogorčeni smo nad takšnim 
ravnanjem in zahtevamo dosledno spoštovanje 7 . člena državne 
pogodbe . " 

V pismu zahtevajo od predstavnikov avstrijskih sindikatov, da 
prepreči jo e tnocid in razraščanje nacizma in poudar j a jo , da naroda 
ali manjšine ni mogoče unič i t i z n o b e n o silo. 

• O DELU KLUBA SAMOUPRAVLJAVCEV 

Izobraženi samoupravljavci 
Glavni namen ustanovitve kluba samoupravljavcev je ta, da si 

bodo samoupravljavci tu izmenjavali izkušnje, prav tako pa bodo 
dobili tudi nasvete s področja samoupravljanja. Široka samo-
upravna aktivnost namreč zahteva določeno znanje, zato je ena 
glavnih dejavnosti tega kluba organiziran pristop k raznim oblikam 
izobraževanja v temeljnih organizacijah združenega dela, krajevnih 
skupnostih. Ko so ustanavljali klub, so se ustavili ob različnih 
vprašanjih in ena pomembnih nalog tega kluba je tudi, da zbero 
čim več podatkov, samoupravnih aktov, kijih sprejemajo delavci v 
različnih okoljih. Z občinsko skupščino se naj najde ustrezen način 
ustanovitve INDOK centra, tako da bi dobili gradivo, ki bi ga po 
potrebi uporabljali samoupravljavci iz različnih področij. 

venije. Zavedajo se namreč, da 
pogosto tudi ti niso povsem 
seznanjeni z vsem. Seveda pa 
predvidevajo na tem seminarju 
poleg predavanj še več razprave. 

V kratkem pa želi klub samo-
upravljavcev organizirati širši 
posvet o osnutku zakona o 
združenem delu. Tu želijo orga-
nizirati razgovor o nekaterih 
nejasnostih, ki se v tej zvezi 
pojavljajo. Razpravo bodo do-

bro pripravili in vanjo vkljui 
ljudi, ki določena področja 
dobro poznajo. Prav tako ba 
za vsako razpravo pripra 
listo tistih, ki bi morali spreg 
voriti, vsakdo pa bo imel 
pravico razpravljati. Te razpra 
naj bi bile kot nekakšni posvt 
za okroglo mizo. Zaključek t 
razprav pa mora biti sev 
konkreten odgovor. 

M 
Prav tako razmišljajo tudi, da 

bi temeljnim organizacijam 
združenega dela pomagali pri 
pripravi internih aktov v smislu 
nove zakonodaje. Tesno želijo 
sodelovati z družbenim pravo-
branilcem samoupravljanja in 
sodišči združenega dela. S opo-
zorilom in pomočjo bodo lahko 
preprečili marsikatero nepravil-
nost. Prav tako pa je potrebno 
izkušnje povezovati, jih med 
seboj primerjati. 

Takoj ob ustanovitvi so skle-
nili, da bodo takoj pristopili k 

organiziranemu izobraževanju, 
ki ga bodo organizirali skupaj z 
delavsko univerzo. Programe 
bodo poenotili in jih prilagodili 
tako, da bodo obiskovalci do-
bro seznanjeni s poglavji s tega 
področja. Tako bodo že sredi 
septembra stekli seminarji „B 
program za samoupravljavce." 

Zelo resno razmišljajo tudi o 
seminarju za vodstvene in vo-
dilne delavce v temeljnih orga-
nizacijah združenega dela. Po-
služili se bodo programa, ki ga 
bo pripravila gospodarska zbor-
nica socialistične republike Slo-

POSVETOVANJE O UVELJAVLJANJU NAČEL 
KADROVSKE POLITIKE 

Kadrovanje — 
politična naloga 
S podpisom družbenega dogovora o kadrovski politiki so v 

velenjski občini naredili precejšnje premike na tem področju. 
Vendar pa še vedno ugotavljajo, da niso dovolj organizirani in 
kadrovanje neenotno rešujejo. Vzrok takšnemu stanju je med 
drugim tudi v tem, ker pri občinski skupščini še ni tovrstne 
strokovne službe. 

Na pogovoru, ki je bil v 
ponedeljek, udeležili pa so se ga 
predstavniki sekretariata za 
kadrovska vprašanja pri sloven-
skem izvršnem svetu in pred-
stavniki skupščine ter družbe-
nopolitičnih organizacij iz Ve-
lenja, so podrobno spregovorili 
o tem, kako bi vzpostavili eno-
vit kadrovski sistem in poenotili 
kadrovsko evidenco. Pogovorili 
so se tudi o uspešnosti štipendi-
ranja, ki sedaj ni najboljše. 
Tako ostajajo nepodeljene mno-
ge razpsane kadrovske štipen-
dije, ker ne ugotovijo potrebe 
po določenih profilih strokov-
njakov. Tudi kadrovanju za in-
dividualne poslovodne organe 
in predsednike kolektivnih or-
ganov bo potrebno posvetiti 

več pozornosti in se pri izboru 
možnih kandidatov dosledno 
ravnati po določilih slovenske 
resolucije. Ker mnogi možni 
kandidati za ta vodilna delovna 
mesta še doslej niso opravljali 
tako zahtevne dolžnosti, bodo 
morali s pomočjo delavske uni-
verze poskrbeti za njihovo druž-
benopolitično izobraževanje. 

Domenili so se, da bodo v 
velenjski občini pripravili po-
svet z vsemi kadroviki in pregle-
dali, v kolikšni meri pri kadro-
vanju izpolnjujejo sprejete do-
kumente zveze komunistov in 
določila resolucije republiške 
skupščine. Skupaj z družbeno-
političnimi organizacijami pa 
bodo pripravili oceno razmer in 
jo posredovali v obravnavo 
skupščini občine Velenje. M.T. 
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» POSVET PREDSEDNIKOV KRAJEVNIH 
SKUPNOSTI 

200 dinarjev 
resnično breme? 

Občinska konferenca SZDL Velenje je pripravila v sredo, 
25. avgusta, posvet s predsedniki krajevnih skupnosti naše 
občine, na katerem so jih seznanili s poročilom o zbiranju 
krajevnega samoprispevka v občini. 

Sredstva se stekajo na skupen zbirni račun, nakar jih vsak 
mesec nakazujejo po dogovorjenem ključu krajevnim skup-
nostim. Iz te vsote so izločena le sredstva, ki jih mestne 
krajevne skupnosti združujejo (v višini 70 odstotkov) za 
gradnjo šol in objektov otroškega varstva. 

Doslej so pri delitvi sredstev upoštevali kot kriterij število 
zaposlenih. Torej je vsaka krajevna skupnost dobila iz 
skupne vreče toliko denarja, kolikor ima zaposlenih. Na 
sestanku pa so se predsedniki krajevnih skupnosti dogovorili, 
da bodo od 1. septembra naprej upoštevali razširjeni kriterij, 
kar pomeni, da bodo pri delitvi sredstev iz krajevnega 
samoprispevka upoštevali število zaposlenih krajanov in 
število kmetov ter obrtnikov, ki živijo v posamezni krajevni 
skupnosti. Takšna delitev denarja, ki ga zbiramo v obliki 
samoprispevka, je pogojena z določeno solidarnostjo mest-
nih krajevnih skupnosti do zunanjih, saj bodo krajevne 
skupnosti, kjer je precej kmečkega prebivalstva, dobile v 
prihodnje več denarja kot so ga doslej. 

V velenjski občini smo sprejeli tudi družbeni dogovor o 
razporejanju dohodka v letu 1976, ki predvideva financiranje 
programov krajevnih skupnosti. Podpisnice tega dogovora 
morajo prispevati 200 dinarjev na zaposlenega občana iz 
ostanka dohodka. 70 odstotkov teh sredstev si razdelijo 
krajevne skupnosti v občini, 30 odstotkov zbranega denarja 
pa ostane v tako imenovanem solidarnostnem skladu 
krajevnih skupnosti, ki je namenjen za uresničevanje 
skupnega programa. 

Po družbenem dogovoru bi morale podpisnice nakazati 
sredstva krajevnim skupnostim do 30. junija, vendar so do 
19. avgusta poravnale svojo obvezo le naslednje delovne 
organizacije: Rudarsko elektroenergetski kombinat Velenje, 
Kajuhov dom Šoštanj, Toper Šoštanj, Gostinsko podjetje 
Pod gradom, Komunalno obrtni center Velenje in Inter-
europa Koper. 

Predsedniki krajevnih skupnosti so na posvetu obsodili 
takšno neodgovorno izpolnjevanje družbenega dogovora 
preostalih delovnih organizacij in sklenili, da bodo vsem 
tistim temeljnim oziroma delovnim organizacijam, ki so 
pozabile ( ? ) na obveznosti dogovora, poslali pismo 
vprašanjem, zakaj 
skupnosti. 

tak mačehovski odnos do kraievnih 
S. VOVK 
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ZADNjEDNI 

PO SVETU. 

• Odmevi 
na vrh 
neuvrščenih 

Colombo, kjer se je uspešno 
končala peta konferenca šefov 
držav ali vlad neuvrščenih dežel, 
je še vedno predmet živahnih 
komenta r j ev in odmevov v svetu. 

Ne samo v t isku, radiu in 
televiziji, marveč tud i v uradnih 
komen ta r j i h zunanj ih mini-
strstev je mogoče na vseh celi-
nah beležiti iz redno zanimanje 
za sklepe neuvrščenega vrha. 

Medtem ko v prestolnicah 
dežel, ki so se udeležile konfe -
rence v Colombu, prevladuje 
neprikri to zadovoljstvo o b do-
bro opravl jenem delu, pa so 
komentar j i , ki pr ihajajo iz neka-
terih drugih krogov, bolj ali 
manj zadovoljni s sklepi Co-
lomba. 

Tako so ZDA na primer v 
svojem prvem uradnem k o m e n -
tar ju zavrnile tisti del pol i t ične 
resolucije, ki govori o Portor iku 
in Koreji ter se vzdržale ob vseh 
drugih sklepih neuvrščenega 
vrha. 

Ta čas so v Colombu objavili 
z neka jdnevno zamudo ( razum-
ljivo spr ičo velikega dela, ki g a j e 
bilo t reba o b tem opraviti) še 
preostale d o k u m e n t e konfe -
rence. Tako so neuvrščeni ob 
pol i t ični in ekonomski dekla-
raciji ter programu za e k o n o m -
sko sodelovanje ponudil i svetu v 
še okroglo 20 drugih resolucijah 
svoj celovit pogled na sedanji 
položaj v mednarodn ih polit ič-
nih in ekonomskih odnosih ter 
podali tud i svoje rešitve. 

Delo, ki se obe ta , namreč 
uresničevanje sprejet ih sklepov, 
bo ter jalo skoraj zanesljivo več 
naporov, ko t j ih je bilo t reba 
vložiti v formulac i jo sklepov — 
toda to je dolgoročna naloga, za 
ka tero n ihče ni pričakoval , d a j o 
bo mogoče uresniči t i kar čez 
n o č . 

• Sprememba 
v Parizu 

Jacgues Chirc je odstopi l svoj 
položaj predsednika vlade Ray-
mandu Barreu, ki ga je pred-
sednik f rancoske republ ike 

Giscard d 'Estaing izbral za no-
vega premiera. 

Razlog sp rememb v vladni 
palači je nestr injanje doseda-
njega premiera z Giscardovo 
željo, da bi o najbol j bistvenih 
vprašanjih odločal predsednik 
republike in ne predsednik 
vlade. 

R a y m o n d Barre je za t o na-
logo kar pravšnja osebnost , saj je 
medna rodno priznan f inančni 
s t rokovnjak , ki se zelo dobro 
spozna na gospodarstvo. 

• Bejrutske 
napovedi 

Bolj ko se bliža rok , k o bo 
moral po izteku rednega man-
data odložit i posle dosedanj i 
l ibanonski predsednik Franžie in 
bo njegovo mesto prevzel novo-
izvoljeni predsednik Sarkis, se 
množi jo opt imis t ične napovedi , 
po kater ih se Libanonu vendarle 
obe ta jo boljši časi. 

Težko j e oceniti ko l iko so te 
napovedi t eh tne in kol iko zgolj 
želja, da bi vendarle ustavili 
nesmiselno prelivanje krvi v 
državljenski vojni. 

Dejstvo j e , da je ču t i t i u t r ip 
l ibanonske krize vse bolj tudi na 
širšem arabskem pros toru . Tako 
so Palestinci v Kuvaj tu začeli 
groziti, da bodo aktivneje po-
segli v pol i t i čno dejavnost arab-
skega sveta, če se arabski vrh ne 
bo o d l o č n o spopadel z resnič-
nimi vzroki l ibanonske tragedije. 

V Kuvaj tu so zaradi tega 
uvedli izredno s tanje , s čemer 
so, ko t so to uradno zatrdili , 
menda v zadn jem t r enu tku pre-
prečili nekakšen poskus držav-
nega udara. 

VINO - Na Gospodar-
skem razstavišču v Ljubljani 
so pod geslom „Vino kot 
hrana" odprli 22. medna-
rodni vinogradniško-vinarski 
sejem, letos združen z drugo 
svetovno razstavo vin in za-
sedanjem 56., generalne 
skupščine svetovne organiza-
cije za vino in vinsko trto. 
Hkrati so odprli tudi prvo 
jugoslovansko stalno vino-
teko, v kateri bo mogoče 
kupiti vina iz vseh po 
membnejših vinorodnih ob-
močij države. 

Tudi na letošnji vinski 
prireditvi v Ljubljani so slo-
venski proizvajalci pobrali 
kopico priznanj za svoje iz-
delke. 

GOSPODARSTVO- Gospo-
darstveniki niso najbolj za-
dovoljni z gibanjem gospo-
darstva v prvem polletju le-
tošnjega leta v Ljubljani, saj 
temeljna načela, ki so bila 
sestavni del programa druž-
benega razvoja Ljubljare za 
leto 1976, niso v celoti 
uresničena. Produktivnost 
dela je padla kljub temu, da 
so osebni dohodki zapo-
slenih nesorazmerno hitro 

. . . I N DOMOVINI 
rasli, saj so se dvignili za 
skoraj 20 odstotkov. Ob tem 
pa količinski obseg industrij-
ske proizvodnje stagnira, 
promet v trgovini na debelo 
pa se je zmanjšal. To so 
ugotovili med razpravo na 
seji izvršnega sveta skup-
ščine Mesta Ljubljana. 

PRIMANJKLJAJ - Tudi po-
datki , ki ilustrirajo izvozno in 
uvozno dejavnost v SR Sloveniji, 
niso na jbol j ugodni . Podatki o 
jul i j skem slovenskem uvozu, ki 
j ih je posredovala carina, po t r ju -
je jo prejšnje ocene slovenskih 
industri jskih podjet i j , da se j e 
julija spet precej poslabšala pre-
skrbl jenost z uvoženimi delt in 
surovinami. Letošnji uvoz v Slo-
venijo j e bil juli ja najnižj i v vsem 
letu, saj smo uvozili le za 1,29 
milijarde dinarjev, kar j e za 
skoraj polovico manj ko t v is tem 
o b d o b j u lani. Žal pa hkrat i izvoz 
ni bil kaj posebno visok. Z 1,1 
milijarde dinarjev vrednim izvo-
z o m smo juli ja letos izvozili le za 
2 ods to tka več kot v istem 
o b d o b j u lani. Kljub t e m u pa 
manjši uvoz vendarle nekol iko 
zmanjšal slovenski zunanjet rgo-
vinski pr imanjkl jaj . Ta je v prvih 
sedmih mesecih letos dosegel 3.1 

milijarde dinarjev in je bil za 4,8 
milijarde dinarjev ali dobrih 60 
ods to tkov manjši k o t v prvih 
sedmih mesecih lani. 

TURIZEM - Z Bleda poroča-
j o , da so imeli v prvih sedmih 
mesecih okoli 65 t isoč gostov in 
268 t isoč prenoči tev, kar je za 3 
ods to tke več kot lani. Glavna 
sezona zaradi slabega vremena ni 
bila kaj prida, vendar pa je bila 
zato predsezona boljša. V obeh 
pa je bilo več domač ih turistov 
ko t lani - pa čeprav cene niso 
bile ravno na jbol j pr imerne za 
d o m a č e žepe. 

V O J A Š Č I N A - S e p t e m b r a 
pr ičenja jo s p o u k o m tudi v 
vojaški gimnaziji Franc Rozman 
— Stane v Ljubljani . Zanimivo 
je , da je zanimanje za šolanje na 
tej edini slovenski vojaški gim-
naziji precejšnje, saj so morali 
kar dve t re t j ini prijavljenih kan-
didatov odkloni t i in so v prve 
letnike prvič sprejemali samo 
odl ične učence . Ob tem je di-
rektor vojaške gimnazije polkov-
nik S tanko Je lačin izjavil, da se 
je povečal interes ne samo za 
vpis na vojaško gimnazijo mar-
več za vojaški poklic na sploh. 
To p zanika mnenje , da Slo-
venci nismo navdušeni za vojaški 
poklic. 

rsTAŠ ČAS 



• NOVA IN ZADNJA NALOGA V AKCIJI VPISOVANJA REPUBLIŠKEGA POSOJILA ZA CESTE V OBČINI VELENJE 

15, septembra — ali že prej? 
Bič 

' Poročali smo že, da je velenjski občinski štab za vpis posojila za 
.ceste na seji, ki je bila 24. avgusta, pregledal dosedanji potek te 

1 'akcije v Šaleški dolini, ki je — kot je bilo že nekajkrat poudaijeno 
— resnično uspela. Razprava je prevevalo zadovoljstvo spričo 
resnično uspešnega poteka te družbenopolitične akcije, prav tako 
pa tudi odločenost, da kar najhitreje izpolnimo naš občinski plan. 
Akcijo moramo zaključiti tako, da bomo prav vsi delovni kolektivi 

! 100 % izpolnili skupno dogovorjene obveznosti, so menili razprav-
vljalci. 

„Akcij o vpisovanja republi-
škega posojila za ceste moramo 
v občini Velenje končati naj-
pozneje do 15. septembra, je 
predlagal med razprav9 pred-
sednik štaba, Nestl Žgank." 

I Akcija, ki smo ji namenili v 
občini Velenje vso pozornost, 
je pokazala, da so uspešna po-

sebej tista prizadevanja, v ka-
tera je vkljufienih kar nejveč 
naših delovnih ljudi in občanov. 
Seveda pa so se izkazali tudi 
organizatorji. Posebej uspešni 
so bili tam, kjer so namenih 
posebno pozornost pripravam. 
Potrebno pa je akcijo nadalje-
vati, treba je nadaljevati dogo-
varjanje z našimi občani." 

Vse manj je delovnih kolektivov v Šaleški dolini, ki še niso 
izpolnili dogovorjenih obveznosti v družbenopolitični akciji 
vpisovanja posojila za ceste 

Treba je 
Do 30. avgusta smo v občini Velenje vpisali skupaj že 

46,729.781 dinaijev republiškega posojila za ceste. Delovni 
ljudje so ga vpisali 34,330.581 dinaijev; obrtniki, zaposleni 
pri zasebnih obrtnikih, kmetje in upokojenci 2,290.660 
dinaijev; delovni kolektivi iz dohodka temeljnih organizacij 
združenega delia pa 10,108.600 dinarjev. 

Iz dneva v (dan se tako približujemo vsoti, ki smo si jo v 
velenjski občiinski skupnosti zastavili za cilj v akciji 
vpisovanja repurbliškega posojila za ceste. 

Trenutno je še 18 vpisnih mest pod 100 % 

Zaposleni so doslej vpisali skupaj že 34,330.581 dinarjev 
posojila. Na 29 vpisnih mestih, vseh je 47, so nalogo že 
izpolnili. Se pravi, da so vpisali več posojila, kot je bilo 
dogovorjeno. Pri tem so na 17 vpisnih mestih vpisali do 10 % 
več posojila, kot znaša obveza, na 7 mestih pa od 10 do 
20% več. Najbolj so se izkazali na 5 vpisnih mestih. V 
TOZD Družbena prehrana REK Velenje so za 24,6% 
presegli načrtovano vsoto, v TOZD Plastika in zaščitna 
sredstva REK za 25,5 %, zaposleni na občinski upravi, 
postaji Mihce, v občinskih interesnih skupnostih in skladih 
za 23 %, na vpisnem mestu občinskega sodišča, javnega 
tožilstva, občinskih vodstev družbenopolitičnih organizacij 
in občinskem štabu teritorialne obrambe za 20%. Kar za 

, 39,5 % več possojila, kot je znašala obveznost, pa so vpisali 
delavci TOZD Servis in maloprodaja tovarne gospodinjske 
opreme „Gorenije" Velenje. 

Manjka torej le še nekaj nad 2 milijona dinarjev, da bi 
vpisniki v skupini „A", to je zaposleni, dosegli občinsko 
obvezo. Po podatkih, ki smo jih dobili na občinskem štabu, 
do 30. avgusta kar na 18 vpisnih mestih še niso izpolnili 
skupno dogovorjene obveze. Najslabše je na vpisnem mestu 
46 (ŽTP Celje - Sekcija za vleko, Sekcija za promet, Sekcija 
za vzdrževanje prog), kjer so vpisali komaj 64,5 % pred-
videne vsote in na vpisnem mestu 47 (Toper Šoštanj, GLIN 
Nazarje - obrat Šoštanj), kjer so obvezo izpolnili s 75 %. 

Manj kot 85 % vpis posojila za ceste imajo na 3 vpisnih 
mestih, in sicer „Gorenje - Lesna" Šoštanj (80,3%), 
Vzgojno varstveni zavod Velenje (82 %) in TGO »Gorenje" 
Velenje (84,3 %). 

V skupino vpisnih mest, kjer so doslej dosegli med 85 % in 
90 % dogovorjenega vpisa, sodijo TOZD Gradbeni elementi 
TGO „Gorenje" Velenje (85 %), „Galip" Šoštanj (815,3 %), 
»Integral" Velenje (86%) in Krajevna skupnost Šoštanj 
(89,7 %). 

Na 5 vpisnih mestih pa so dosegli nad 95 % dogovorjenega 
vpisa, in sicer v Rudarskem šolskem centru Velenje (95,8 %), 
v Sanatoriju Ravne in bolnišnici Topolšica (96%), PTT 
Velenje in Toplovod Velenje (96%), Termoelektrarni Šo-
štanj (98,7 %) in Nadzorništvu Velenje Elektro Slovenj 
Gradec (99 %). 

Obrtniki, kmetje in upokojenci so se izkazali 

V skupini „B", kjer vpisujejo posojilo za ceste obrtniki, 
zaposleni pri zasebnih obrtnikih, kmetje in upokojenci, so 
doslej vpisali skupaj že 2,290.600 dinaijev posojila, s čimer 
so obvezo presegli za več kot 60 %. 

Obrtniki so vpisali 938.100 din posojila, kmetje 390.600 
din, upokojenci 818.450 din ter zaposleni pri zasebnih, 
obrtnikih 143.450 din. 

Iz dohodka temeljnih organizacij združenega dela vpisano 
doslej 10,108.600 dinaijev posojila 

Podobno kot v skupini „A", kjer vpisujejo republiško 
posojilo za ceste zaposleni, tudi v skupini „C", to je med 
delovnimi kolektivi, ki vpisujejo posojilo iz dohodka TOZD, 
nismo še izpolnili dogovorjene obveze. Do 30. avgusta je bilo 
vpisano 10,108.600 dinarjev posojila, s čimer je občinska 
obveza izpolnjena z okrog 87 %. 

Na}og še niso izpolnili oziroma niso vpisali toliko kot je 
bila predvidena obveza: tovarna gospodinjske opreme „Go-
renje", Velenje TOZD Proizvodnja gradbenega meteriala 
REK Velenje, TOZD Stanovanjsko gospodarstvo REK 
Velenje in Veterinarska postaja Velenje. 

V zadnjem tednu so vpisali posojilo iz dohodka TOZD 
»Gorenje - Lesna" Šoštanj, TOZD Termoelektrarna Šoštanj 
REK Velenje, Gostinsko podjetje „Pod gradom" Velenje, 
Gostinsko podjetje „Paka" Velenje pa je vpisalo manjkajoči. 
znesek. 

V Velenju bodo že v kratkem 
pripravili podrobnejšo oceno te 
družbenopolitične akcije, če-
prav že zdaj ugotavljajo, da 
nasprotovanj akciji ni bilo. Le 
redki posamezniki so v Šaleški 
dolini rekli „NE", ko se je bilo 
treba odločiti o posojilu za 
ceste. 

Ob tem, ko zaključujemo 
akcijo vpisovanja posojila za 
ceste, pa bo treba pospešiti 
priprave za graditev načrto-
vanega novega cestnega odseka 
Lokovica - Letuš, ki ga bomo 
sofinancirali z denarjem, zbra-
nim nad republiško obvezo po-
sojila za ceste. Znova bo po-
trebna organizirana akcija, ki 
mora seči v sleherno krajevno 
skupnost in temeljno organi-

zacijo združenega dela, skratka, 
do zadnjega našega delavca in 
občana. 

Dosedanja akcija vpisovanja 
republiškega posojila za ceste v 
občini Velenje je, kot smo že 
zapisali pred tednom dni, znova 
dokazala politično zrelost naših 
delovnih ljudi in občanov. Zdaj 
samo še pričakujemo, da »za-
mudniki" izpolnijo skupno do-
govorjene naloge in obveze, da 
bi 15. septembra 1976 resnično 
lahko ugotovili, da smo v ob-
čini Velenje izpolnili v občini 
dogovorjeno obveznost zbiranja 
republiškega posojila za ceste, 
ali drugače povedano, da bomo 
za 100% presegli republiško 
obveznost. To bo velik uspeh in 
ponos prav za vse! 

• Kako smo zbrali 46,729.781 dinarjev 
posojila za ceste 

Skupina „ A " - zaposleni 
Skupina „ B " - obrtniki , kme t j e , 

upokojenci , zaposleni pri 
zasebnih obr tnikih 

Skupina „ C " - delovni kolektivi iz 
dohodka tozdov 

Skupaj vpisano v občin i Velenje do 30.8. 

34 ,330.581 dinarjev 

2 ,290 .600 dinaijev 

10 ,108.600 dinarjev 
46 ,729 .781 dinarjev 

Začeli so tudi že zabijati pilote za novi most čez Pako. Most bo 
predvidoma dolg 50 metrov, širok pa dobrih deset metrov. 

Nestl Žgank, predsednik naše občinske skupščine in 
občinskega štaba za vpis posojila za ceste. 

— preizkušnja 
naše zavesti 

Se nekaj dni in v naši občini bomo sklenili akcijo za vpis 
posojila za boljše in varnejše ceste v naši republiki. Zato smo 
zaprosili predsednika Skupščine občine Velenje in predsed-
nika občinskega štaba za vpis posojila, Nestla Žganka, za 
kratko oceno poteka te pomembne akcije: 

..ftebno sem z rezultati akcije izredno zadovoljen, mislim 
pa, da so prav takega mnenja tudi vsi naši občani. Ko smo se 
pripravljali na vpis posojila, smo vseskozi poudarjali, da ne 
gre toliko za potrebo po denarju, kot za politično akcijo. 
Nismo se zmotili. Vsi od delavcev, upokojencev, obrtnikov 
do kmetov, in tudi mladi, so pokazali, da jim ni vseeno, 
kakšne so ceste v Sloveniji, pokazali so, da hočejo imeti 
boljše in varnejše ceste tudi v občini. Resnično, naša zavest 
do širših skupnih družbenih akcij je znova naredila velik 
izpit. 

Zato lahko ob koncu akcije le ugotavljamo, daje resnično 
škoda, da se že pred leti nismo odločili za takšen solidar-
nosten vpis posojila, ker bi tako že danes imeli veliko boljše 
ceste. Cbenem pa je to priložnost, da že sedaj razmišljamo o 
novem posojilu, potem ko se bo prvo izteklo. 

Prav gotovo s tem, ko zaključujemo vpjs posojila, v Vele-
nju še zdaleč nismo vsega opravili. Zdaj moramo narediti vse, 
da bodo čimprej izdelani načrti in da se bomo konkretno v 
naši občini organizacijsko pripravili za gradnjo naše nove 
ceste, ki nas ne bo le prometno povezovala, pač pa še bolj 
utrdila našo enotnost v občini." 

• KAR 32 ZAPOSLENIH V TOZDIH RUDNIKA LIGNITA VELENJE VPISALO VEČ KOT lO.OOO DINARJEV 
POSOJILA ZA CESTE 

Rudaiji znova dokazali visoko zavest 
Velenjski rudaiji so tudi v akciji vpisa javnega posojila za ceste 

pokazali visoko zavest in enotnost ter prav vsak, ki je posojilo 
vpisal, je prispeval svoj solidarnostni delež, daje akcija tako dobro 

rudniku v Velenju vpisalo po-
sojilo tudi precej takšnih de-

lavcev, ki so iz drugih republik 
in so ga vpisali tudi tam. M.T. 

uspela. 
Mnogi so vpisali večje zneske 

posojila. Pohvalijo se lahko, da 
je kar 32 rudarjev vpisalo več 
kot 10.000 dinarjev. Seveda so 
ponosni prav na vsakogar, ki je 
vpisal po svojih močeh. 

O tem, kako dobro je akcija 
uspela, priča tudi podatek, da 
je posojilo vpisalo 92,1 od-
stotka rudarjev. To je zelo 

veliko, saj jih je vsak dan z dela 
odsotnih kar 24 odstotkov. To-
rej posojila niso vpisali v glav-
nem tisti delavci, ki. so na 
dopustu ali v bolniški. Akcija 
pa seveda še ni končana in 
poskušajo; vplivati na vsakega 
delavca, ki pa seveda še ni 
končana in poskušajo vplivati 
na vsakega delavca, ki 

Omenimo naj še to, da je na 

Stanje 30 .8 .1976 

V začetku avgusta so delavci SGP Slovenijaceste iz Ljubljane začeli 
dela na cestnem odseku Šalek-Salo. Na gradbišču je 35 delavcev in 
kot kaže posnetek, so dela v polnem teku. 

Vpisno mesto Obveznost Vpisano ods to tek 

1. T G O . .Gorenje" Velenje 8 .138.415 6 ,857 .900 84 ,3 
2. „ G o r e n j e " - Servis in malo-

prodaja 257.307 358.900 139,5 
3. » G o r e n j e " - Gostinska enota 104 .636 108.800 104 
4. „ G o r e n j e " - Gradbeni elementi 281.421 239 .000 85 
5. „Gorcnje - Lesna" Šoštanj 267 .600 215 .000 80 ,3 
6. REK - Družbena prehrana 141.480 176.300 124.6 
7. REK - TE Šoštanj 1,31 1.024 1 .293.430 98,7 
8. REK - Tozdi Rudnika lignita 9 ,825.921 9 ,939 .120 101,2 
9. REK - Stanovanjsko gospodarstvo 72 .030 83 .400 116 

10. REK - Elektrostrojni obrati 990 .556 1.005.700 101,5 
11. REK - Delovna skupnost skupnih •f 

služb 724.084 757 .993 104.7 
12. REK - Zunanji obrati 673 .320 v 678 .950 100,8 
13. REK - Proizvodnja gradbenega 

materiala 79.821 84 .400 105,7 
14. REK - Plastika in zaščitna 

sredstva 212 .355 266 .400 125,5 
15. REK - Avtopark 243.694 253 .500 104 
16. REK - Tiskarna 4 6 . 9 0 0 52 .000 111 
17. „ V i n o " Šmar tno ob Paki 143.325 144.600 100,8 
20. „ In tegra l" Velenje 80 .034 72 .840 86 
21. Galip Šoštanj 344.448 292 .700 85,6 
22. GIP „Vegrad" Velenje 1 ,864.340 2 ,131 .270 114,3 
23. „Paka" , „Pod g r a d o m " 

Velenje 182.976 167.050 91 ,3 
24. „Kajuhov d o m " Šoštanj 94 .075 96 .600 103 
25. Tovarna usnja Šoštanj 975 .551 841 .600 86 ,3 
26. Projektivni biro Velenje 94 .905 101 .700 107 
27. Stanovanjsko podje t je Velenje 100.480 101.200 101 
29. PTT, Toplovod Velenje 193.771 186.000 96 
32. Rudarski šolski center Velenje 1 ,826.025 1 ,749.810 95,9 



POVZETEK IZ POGOVORA S SEKRETARJEM OBČINSKE KONFERENCE SZDL TONETOM ŠELIGOM 

KAKO POŽIVITI 
DELEGATSKI SISTEM 

TONE PEČOVNIK O DELU OBČINSKE 
TELESNOKULTURNE SKUPNOSTI VELENJE 

Nismo še zadovolji 
„Če bi ocenjevali delo naše skupščine po tem, kako 

posamezni delegati izpolnjujejo svoje naloge, potem le-to ni 
takšno, kot bi moralo biti," je začel pogovor predsednik 
skupščine občinske telesnokulturne skupnosti Velenje, Tone 
Pečovnik, ko smo ga obiskali z željo, da bi na kratko 
predstavil njihovo delo, načrte in seveda spregovoril tudi o 
težavah. 

Pri načrtovanju delovnega 
programa so izhajali iz tega, 
da bi popestrili delo z mla-
dimi, zlasti v okviru šolskih 
športnih društev. „Mladih je 
v občini vsako letov več, le 
pravilno jih je treba usmer-
jati in dobili bomo dober 
kader", je poudaril Tone 
Pečovnik. 

Nadalje si prizadevajo, da 
bi kar najbolj oplemenitili 
tekmovalni šport. Treba bo 
poživiti tovrstno delo ozi-
roma ustanavljati posamezne 
pionirske šole. Vse več de-
narja pa namenjajo tudi za 
rekreacijo delavcev. 

Podobno kot druge in-
teresne skupnosti v občini 
tudi telesno kulturna skup-
nost ni izjema, kar zadeva 
finančna sredstva, saj dobijo 
za svojo dejavnost iz leta v 
leto manj denarja. Predlani 
je znašala prispevna stopnja 
0,51 %, lani 0,38 %, letos pa 
ostane v občini le 0,25 % od 
bruto osebnega dohodka, 
medtem ko znaša republiško 
poprečje 0,45. Kot vzroke, 
zakaj dobijo vsako leto manj 
denarja, je Tone Pečovnik 
navedel nerazumevanje de-
lavcev, ki so pripravljali 
predlog razdelitve za vse in-
teresne skupnosti, pomanj-
kanja denarja za šolstvo, 
včasih pa so dobili tudi 
lažne podatke na voljo. Za 
prihodnje leto bomo morali 
storiti vse, da bodo delavci v 
temeljnih organizacijah 
združenega dela namenili to-
liko denarja za našo dejav-
nost, da bi se vsaj izenačili z 
republiškim poprečjem. 
Skoraj nerazumljivo je nam-
reč, da je za naša dejavnost 
tako malo denarja glede na 
to, daje v občini vse več šol, 
in s tem mladih, ki se ukvar-
jajo s športom. 

Delegatski sistem, kakršen 
je začrtan z ustavo v tej 
interesni skupnosti, še ni 
zaživel, tako kot bi moral. 
Še vedno se dogaja, da dele-
gati prihajajo na seje samo z 
lastnimi mnenji oziroma sta-
lišči, ker se pač pred sejo 
delegacija ne sestane, gra-
divo pa obleži skrbno zakle-

njeno v predalu predsednika 
delegacije!? 

Še večjo neodgovornost 
kažejo delegati do obiska na 
sejah. Skoraj na vsaki seji 
imajo težave s sklepčnostjo 
7. redno sejo pa so morali 
sklicevati celo trikrat, pa še 
tretjič so bili komajda 
sklepčni. Seje seje udeležilo 
le 39 delegatov (52 odstot-
kov) od 75. 

Med kratkim pogovorom 
je Tone Pečovnik opozoril 
tudi na dvojnost v obnašanju 
delegatov. Delegati iz TOZD 
so namreč največkrat funk-
cionarji posameznih klubov 
in s tem čustveno vezani na 
klub. Iz tega sledi, da hkrati 
nastopajo kot izvajalci in 
uporabniki. 

Tone Pečovnik 

Sicer pa je občinska telesno 
kulturna skupnost Velenje letos 
posvetila veliko skrb obnavljanju 
in urejevanju športnih objektov 
v občini. Za to so namenili 5 7 0 
t isoč dinarjev. 

Ob koncu se je dotaknil še 
nekaterih vprašanj, ki nepo-
sredno ali posredno zadevajo 
tudi njihovo delo. Tako bi bilo 
treba nekaj storiti, da bi dvigalci 
uteži dobili svoje prostore, 
spomnil se je športnega društva, 
ki je pustilo precej dolgov, ki še 
vedno niso poravnani. Da bi na 
finančnem področju uvedli kar 
največji red, so ustanovili po-
sebno finančno komisijo, ki je 
pregledovala f inančno poslo-
vanje posameznih društev ozi-
roma klubov. K temu je treba 
dodati, 3a so komisiji ponekod 
zelo težko odprli vrata. 

Najbolje bi bilo, da bi fi-
nančno poslovanje vseh klubov 
oziroma društev združili. S tem 
bi porabili tudi veliko manj 
denarja za režijske stroške ozi-
roma razne honorarje, je sklenil 
pogovor predsednik občinske te-
lesnokulturne skupnosti Velenje 
Tone Pečovnik. 

Komisija za medsebojna razmerja pri 
delovni organizaciji GALIP Šoštanj 
o b j a v l j a naslednja prosta delovna mesta 

1. REFERENT ZA KADRE 
POGOJ: Srednja upravno-administrativna ali srednja eko-
nomska šola s 3-letno prakso na enakem ali podobnem 
delovnem mestu v kadrovsko splošni službi, 

2. ORODJAR 
POGOJ: Poklicna kovinarska šola z večletno prakso, 

3. VRATAR 
POGOJ: Dokončana osnovna šola, odslužen vojaški rok, 
najmanj 1 leto delovnih izkušenj na enakem ali podobnem 
delovnem mestu. 

Delavci združujejo svoje delo za nedoločen čas s polnim de-
lovnim časom. Poskusno delo v skladu s Samoupravnim spora-
zumom o medsebojnih razmerjih delavcev. Nastop službe ta-
koj ali po dogovoru. 
Osebni dohodek se določi po Samoupravnem sporazumu o 
delitvi OD. 
Pismene ponudbe z dokazili naj kandidati dostavijo v 15 dneh 
po objavi na komisijo za medsebojna razmerja pri GALIP Šoš-
tanj. 

Če se želimo pogovarjati o oceni dela SIS ali ožje skupščine SIS, 
potem moramo najprej nakazati, kaj pravzaprav pomeni uveljav-
ljanje delegatskega sistema. V procesu odločanja in samoupravnega 
komuniciranja imamo namreč dva bistvena elementa. Prva naloga 
delegatskega sistema je uveljavljanje neposrednih oblik odločanja. 
Tako sedaj presegamo vse dosedanje oblike odločanja, ki so bile 
posredne in neposredne. Druga naloga delegatskega sistema pa je 
aktivizacija (politizacija) vseh delovnih ljudi in občanov. To 
pomeni, da ne moremo več ločevati na eni strani delo, na drugi pa 
politično udejstvovanje. Govorimo namreč o samoupravnem 
delegatskem procesu kot o nekem integralnem procesu. 

Če iz teh predpostavk oce- vanju stališč, ki jih mora dele-
njujemo dosedanje delo dele- gat ali delegacija zastopati v 
gacij skupščin in tako seveda 
tudi samih samoupravnih inte-
resnih skupnosti, potem lahko 
nakažemo nekatere pomanjklji-
vosti, s katerimi smo se sreče-
vali pri uresničevanju delegat-
skega sistema. 

Najprej bi opozoril na to da 
je še vedno prisotna miselnost, 
da je delegat organ občinske 
skupščine ali skupščine posa-
mezne SIS in da je njegov 
osnovni namen prepričevati de-
lavce o stvareh, ki so jih skup-
ščine sprejele na svojih sejah. 

Ugotavljamo tudi, da odnos 
delegacija - delavci še ni po-
vsod in v celoti zaživel. Enako 
velja tudi za odnos delegacija — 
delavski svet, • poslovodni or-
gani, družbenopolitične organi-
zacije itd. Vrzel v funkcionira-
nju splošnih delegacij je vidna 
tudi v premajhni družbenopo-
litični usposobljenosti dele-
gatov in delegacij. Potrebno bi 
bilo, da bi se interes delegata 
delavca razdelil in poglobil tudi 
na druga področja, ne le na 
njegovo delo v združenem delu. 

Največ težav se pojavlja pri 
izb iranju delegatov in obliko-

skupščini posamezne samo-
upravne interesne skupnosti. Ta 
neusklajenost pa se odraža na 
velikem odstotku abstinence na 
sejah skupščin. V zadnjem času 
je bilo celo nekaj skupščin 
nesklepčnih, kar nas je resno 
opozorilo. Ker želimo večino 
teh pomanjkljivosti odpraviti, 
oziroma nanje delegate opozo-
riti, bomo v jeseni organizirali 
seminar za vse delegate SIS. 

Navkljub naštetim pomanj-
kljivostim so skupščine SIS ven-
darle pokazale prve uspehe, 
zlasti na področju družbenega 
dogovarjanja. 

V prihodnje pa bo potrebno 
več pozornosti posvetiti tudi 
dogovarjanju med SIS, česar je -
bilo sedaj premalo in dogo-
varjanju in odločanju na nivoju 
skupščina - SIS - poseben 
zbor občinske skupščine. Za 
izboljšanje dela pa bo potrebno 
čimprej razmisliti tudi <J obliko-
vanju posebnih delegacij na 
področju SIS in najti ustre-
znejše oblike informiranja dele-
gatov in delegacij ter odbire 
gradiva. 

Usposabljanje delegatov 

Občinska konferenca SZDL Velenje je pripravila 
program seminarjev za člane delegacij krajevnih skup-
nosti. Program seminarja je obširen, saj obsega kar devet 
tem, trajal pa bo osemnajst ur. 

Prav zato so predsedniki krajevnih skupnosti na 
posvetu, ki ga je pred dnevi organizirala občinska 
konferenca SZDL Velenje, predlagali, da bi seminar 
izvedli konec septembra in v začetku decembra. V 
jesenskem delu naj bi ga obiskovali predvsem delegati 
mestnih krajevnih skupnosti, v zimskem času pa delegati 
— kmetje, ker imajo sedaj največ dela na polju. Na 
sestanku so tudi sklenili, naj krajevne skupnosti do 10. 
septembra pošljejo na občinsko konferenco SZDL se-
znam delegatov in predlagajo datum seminarja, ki bi 
delegatom najbolj ustrezal. 

€ SEJE SVETOV KRAJEVNIH SKUPNOSTI 

V Š O Š T A N J U 

V Šoštanju so imeli sejo 
Sveta krajevne skupnosti, na 
kateri so pretresli nekatera 
vprašanja, ki jih bodo posre-
dovali na Zboru krajevne 
skupnosti. Najbolj pereč 
problem, s katerim se tre-
nutno srečujejo, je vprašanje 
otroškega varstva. Po lastnih 
računih bi potrebovali vsaj 
66 dodatnih mest za otroke, 
če bi hoteli zadovoljiti vse 
prošnje staršev. Svet je pri-
pravil predlog, po katerem 
naj bi stari zdravstveni dom 
preuredili v vzgojnovarst-
veno ustanovo. 

Na seji so se odločili, da 
ponovno apelirajo na de-
lovno organizacijo Nivo (če-
prav so bile dosedanje proš-
nje brezuspešne), da še v 
času nizkega vodostaja oči-
sti strugo Pake. 

Razpravljali so tudi o 
predlogu seminarja za dele-

gacije in določili tri delegate 
za občinsko zemljiško kme-
tijsko skupnost. 

POGOVOR S PREDSEDNIKOM ZBORA 
KRAJEVNIH SKUPNOSTI SKUPŠČINE 
OBČINE VELENJE, KARLOM ŠILIHOM 

Delegati 
prizadevno 
sodelujejo 

S predsednikom zbora krajevnih skupnosti velenjske 
občinske skupščine Karlom Šiuhom smo se pogovarjali o 
delu tega zbora ter o delu delegacij. Karel Šilih je ocenil tudi 
delegatska razmerja in opozoril na nekatere pomanjkljivosti 
v sedanjem sistemu. 

Kako so organizirane delega-
cije pri zboru krajevnih 
skupnosti? 

V zboru krajevnih skup-
nosti je 29 delegatov. V 
njem so zastopane vse kra-
jevne skupnosti v občini. 
Vsaka krajevna skupnost 
ima svojo delegacijo. V naši 
občini imamo največ devet-
članskih delegacij, sicer pa je 
to precej različno. Število 
delegatov v delegacijo so 
določili občani. Seveda pa 
ima vsaka delegacija v zboru 
krajevnih skupnosti samo 
eno delegatsko mesto. Iz-
jeme so štiri večje krajevne 
skupnosti, ki imajo po dve 
mesti. 

Karel Šilih 

Pred sejo zbora krajevnih 
skupnosti dobi vsak delegat 
gradivo. Nekaj dni pred sejo 
skliče predsednik delegacije 
sestanek, na katerem obrav-
navajo gradivo za skupščino 
in zavzamejo stališča. Izbe-
rejo tudi delegata, ki stališče 
zastopa na skupščini. Na 
sejah delegacije obravnavajo 
poleg materiala, ki je dolo-
čen za skupščino, še ostalo 
problematiko krajevne skup-
nosti. Težave, ki jih sami 
niso zmožni rešiti, posre-
dujejo občinski skupščini. 
Pri tem pa delegacija sode-
luje s svetom krajevne skup-
nosti. Pritegnejo tudi ostale, 
še posebno takrat, ko obrav-

navajo zadeve, ki nepo-
sredno vplivajo na življenje v 
krajevni skupnosti. 
Ocenite delegatski sistem v 
primerjavi s prejšnjim. 

Delegatskega sistema s 
prejšnjim sploh ne morem 
primerjati. Prej je prišel od-
bornik na sejo s svojimi 
mnenji in stališči. Z volivci," 
ki so ga izvolili, se je sestal 
največ enkrat na leto. Sedaj 
prihajajo delegati na skup-
ščino z mnenji in stališči 
večine občanov. 
Kljub temu pa so tudi v 
delegatskem sistemu prav 
gotovo pomankljivosti. Ka-
tere? 

Prav gotovo, da so. Ven-
dar pa bi jih težko ocenil. 
Zdaj je šele prva mandatna 
doba in imamo še premalc 
izkušenj. Razveseljivo pa je, 
da se delegati in občani za 
delo zbora krajevnih skup-
nosti zanimajo. Aktivno so-
delujejo s predlogi. Zani-
manje in čut odgovornosti 
se odražata v visoki udeležbi 
na sejah. 
Kako, tovariš predsednik, 
združujete delo v delovni 
organizaciji in funkcijo pred-
sednika zbora krajevnih 
skupnosti? 

Danes bi moral vsak ob-
čan živeti v dveh vlogah, in 
sicer kot član delovne skup-
nosti in občan krajevne 
skupnosti. Človeku življenje 
narekuje, daje družbenopo-
litično aktiven, tako v kra-
jevnih skupnosti kot tudi v 
delovni organizaciji. 

Ob koncu našega pogo-
vora je Karel Šilih še posebej 
poudaril, da mora zbor kra-
jevnih skupnosti skrbeti, da 
bodo občani v vseh kra-
jevnih skupnostih, ne glede 
na razvitost, imeli enake po-
goje življenja. Seveda se za-
vedajo, da se to ne da doseči 
takoj, vendar pa želijo spre-
jemati takšne odločitve, da 
bi se razlika zmanjšala. 

M. TAMŠE 

Ob Iconcu so sklenili, da 
bo svet krajevne skupnosti 
sklical predstavnike delovnih 
organizacij, da se skupno 
dogovore o dolgoročnem na-
črtu razvoja kraja, glede na 
načrt, ki ga pripravlja Zavod 
za urbanizem. 

V V E L E N J U 

V četrtek, prejšnji teden, 
je -bila deseta redna seja 
Sveta krajevne skupnosti Ve-
lenje Center - levi breg. Na 
seji, na kateri so se med 
drugim dogovorili o pripravi 
materiala za sejo Zbora kra-
jevne skupnosti je član 
sveta, Polde Kušar, podal 
poročilo o delu mladinske 
delovn e brigade in komu-
nalni ureditvi. Brigada je z 
delom pričela 17. julija in je 
z desetdnevno aktivnostjo 
predej prispevala k lepši ure-
jenosti svoje krajevne skup-

nosti. V teh dneh je petdeset 
mladih brigadirjev napravilo 
pet izkopov za peskovnike 
in uredilo enaindvajset novih 
parkirnih prostorov pred 
Rudarsko 2 in Prešernovo 
22. Prav tako so pripravili tri 
izkope za mala košarkarska 
igrišča. Pet pešpoti pa so 
lepo uredili in položili plo-
ščice. 

Pred teniškim igri-
ščem ter med avtobusno 
postajo in potokom so zrav-
nali zemljišče, naredili pa so 

tudi pločnik pred avtobusno 
postajo. 

Celotni stroški del znašajo 
190.000 dinarjev, od tega pa 
odpade 80.000 dinaijev na 
polaganje 150 kvadratnih 
metrov asfalta. Na sestanku 
so govorili tudi o ureditvi 
Titovega trga in Cankarjeve 
ceste in ob tem poudarili, da 
naj center dobi podobo tu-
rističnega mesta, z ome-
jenim prometom in več 
možnostmi za pešce. 

Na koncu sestanka so se dogo-
vorili o izvedbi popisa prebi-
valstva v krajevni skupnosti. 
Sekretar občinske konference 
SZDL Tone Šeliga pa je opozoril 
na zanimivo anomalijo. Kljub 
temu namreč, da število prebi-
valcev v krajevnih skupnostih 
narašča in tako tudi število 
dclavcov, pa se vsota, ki jo 
kraj -vna skupnost zbere za sa-
moprispevek, zmanjšuje. Zato so 
sklenili, da bodo izvedli popis 
prebivalstva po krajevnih skup-
noviili. 

Na koncu seje so izvolili še 
tričlansko komisijo za socialna 
vprašanja. 

socialna 

M 



BESEDE PREDSEDNIKA IZVRŠNEGA SVETA SKUPŠČINE OBČINE MOZIRJE, HUBERTA HERČKA, PRED OBČINSKIM PRAZNIKOM ZGORNJE SAVINJSKE DOLINE 

[Praznovanje in delovne zmage 
• PREDLOG 

ZA OBČINSKE 
NAGRADE 
V MOZIRJU 

i Tnie 
lagrajenci 

Delegati skupščine občine 
Moziije bodo na seji, ki bo 
7. septembra, razpravljali 
tudi o predlogu za podelitev 
letošnjih občinskih nagrad. 
Predlagano je, da bi letos 
podelili tri nagrade, prejeli 

naj bi jih: Angelos Baš, za 
ligo Savinjski splavar. 

Gradbeno podjetje »Gradbe-
nik" Ljubno ob Savinji naj 
bi prejelo občinsko nagrado 
za dosežene uspehe pri delu, 
razvoj samoupravnih sociali-
stičnih odnosov in za uspehe 
pri razvoju delovne organi-
zacije. Občinska organizacija 
ZRVS Moziije pa naj bi 
prejela nagrado za uspešno 
sodelovanje na področju 
obrambnih priprav. 

Praznovanje občinskega praznika v partizanski Solčavi, ki se 
ponaša z bogato zgodovino in prispevkom, ki gaje dala vNOB.je 
vsem delovnim ljudem in drugim občanom mozirske občine 
posebno priznanje. Seveda bo tudi to praznovanje povezano s 
pomembnim delovnim uspehom. 

V dneh praznika se bo prebi-
valcem Solčave uresničila dol-
goletna želja, saj bodo dobili 
modernizirano cesto v Logarsko 
dolino. S tem pomembnim de-
lovnim dosežkom se prebi-
valcem tega območja resnično 

odpirajo vrata v svet. Ob tem 
moram poudariti, da so prebi-
valci od prvega km cest pa vse 
do danes veliko pomagali in če 
je bilo treba tudi v obliki 
samopr ispevka prispevali sred 
stva, da smo lahko nadaljevali 

Predsednik izvršnega sveta skupščine občine Mozirje, Hubert Herček 
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O PRAZNI Č N I POMENEK S PREDSEDNIKOM KRAJEVNE SKUPNOSTI 
SOLČAVA I V A N O M KOSMAČEM 
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Kogarkoli pot zanese v našo prelepo Logarsko dolino, gre 
skozi Solčavo, prijazno gomjesavinjsko vasico, ki so jo v 
mozirski obtčini letos izbrali za kraj, Iger bo osrednja 
svečanost ob> njihovem občinskem prazniku. Seveda so se 
krajani te odlločitve izredno razveselili, zato se nadvse skrbno 
pripravljajo na praznovanje. Ker je že običaj, da ob vsakem 
občinskem prazniku, Iger je osrednja slovesnost, dobijo 
nekaj novega, tudi Solčava ne bo izjema. Med drugim bodo 
odprii modernizirano cesto proti Logarski dolini, krajani te 
najoddaljenejše vasice v mozirski občini pa upajo, da bodo 
na dan praznovanja lahko položili tudi temeljni kamen za 
novo trgovino v kraju, nam je v pogovoru dejal pred dnevi 
predsednik krajevne skupnosti Solčava, Ivan Kosmač, ko 
smo ga obiskali na njegovem domu. Najprej smo želeli, da 
nam predstavi krajevno skupnost. 

„Tu živi 654 prebi-
valcev," je povedal Ivan Kos-
mač, »ki se pretežno ukvar-
jajo z živinorejo in gozdar-
stvom. Le manjši del, pri-
bližno sto, pa jih je zapo-
slenih. Na delo hodijo izven 
kraja, ker v Solčavi ni no-
benega obrata, kjer bi se 
lahko domačini zaposlili." 

Tako se je Ivan Kosmač 
že v začetku pogovora do-
taknil vprašanja, ki Solčavo 
že precej časa pesti. 

„Za naš kraj lahko re-
čemo upravičeno, da iz-
umira. Število prebivalcev iz 
leta v leto upada. Po vojni 
jih je bilo približno 750, 
sedaj pa jih je kar za sto 
manj.' 

Predsednik krajevne skup-
nosti je poudaril, da mladi 
prav gotovo ne bi odhajali iz 
Solčave, če bi v kraju zgra-
dili kakšen industrijski 
obrat. Pogovori o tem so 
sicer začeli že pred časom, 
tudi prostore imajo — šola 
namreč ne potrebuje vseh 
razredov, ker ni dovolj 
otrok, le delovne organiza-
cije ni, ki bi se odločila za 
postavitev obrata: 

Naslednje vprašanje, ki ga 
je načel Ivan Kosmač, je 
urbanistična ureditev te 
obmejne krajevne skupnosti. 

»Veliko krajanov želi tu-
kaj graditi, vendar ne dobijo 
dovoljenja. Teh težav pa ni-
majo v kraju, kjer so za-

Ivan Kosmač, predsednik 
krajevne skupnosti Solčava 

posleni. Tudi to je razlog, da 
ljudje zapuščajo Solčavo," 
meni Ivan Kosmač. 

Odseljujejo se tudi mladi s 
kmetov. Vendar si krajevna 
skupnost prizadeva, da bi 
mlade zadržala na kmetijah, 
ki so velikega pomena zaradi 
njihove obmejne lege. Me-
nijo, da bi bilo precej stor-
jenega glede tega že s tem, 
če bi kmetije povezali z 
dolino. 

»Kmetije so močne, per-
spe ktivne. Mladi gospodarji 
bi ostali na njih, če ne bi bili 

odrezani takorekoč od sve-
ta. Toda ceste so ponekod 
takšne, da po njih ni mogoč 
- na primer — prevoz grad-
benega materiala za gradnjo 
oziroma obnovitev do-
trajanih objektov." 

Sicer pa so izgradnjo cest 
do takšnih kmetij zapisali 
kot eno izmed najpomemb-
nejših nalog v srednjeroč-
nem načrtu. 

S tem ko bo cesta Solčava 
— Logarska dolina dobila 
asfaltno prevleko, se bo Lo-
garska dolina še bolj odprla 
svetu in prav gotovo se bo še 
več turistov odločilo za izlet 
v ta prelepi del naše domo-
vine. Vendar samo moderni-
zirana cesta. ne bo privla-
čevala turistov. Treba bo 
urediti še ustrezen parkirni 
prostor, možnost kampi-
ranja, in kar je najvažnejše: 
nuditi turistu udobje. »Sedaj 
pa mu razen visokih cen in 
slabe postrežbe drugega ne 
moremo dati," je pristavil 
Ivan Kosmač. Prav zato je 
želja vseh, zlasti turističnega 
društva v Solčavi, da bi vsa 
gostinska podjetja v kraju 
združili, saj bodo potem lah-
ko več naredili za izboljšanje 
turizma. 

Podaljšali bi radi tudi tu-
ristično sezono, ki sedaj 
traja le dva do tri mesece. 
Zato v perspektivi načrtu-
jejo izgradnjo zimsko-šport-
nih objektov, saj so tudi na 
njihovem območju izredno 
lepi tereni za smučanje. Se-
veda pa bi Logarska dolina 
morala dobiti hotel, z zmog-
ljivostjo 300 ljudi. 

Ob koncu pogovora je 
predsednik krajevne skup-
nosti Solčava Ivan Kosmač 
še potožil, da ima krajevna 
skupnost skupaj s krajevnim 
uradom le eno majhno sobo. 
Zato morajo imeti seje naj-
večkrat kar v kakšnem go-
stišču. Njihova želja je, da bi 
jim postaja milice odstopila 
prazna prostora. 

delo. Seveda si je tudi občinska 
skupščina vseskozi prizadevala, 
da bi krajani tega območja 
dobili sodobno cesto in s tem > 
boljše pogoje za življenje. 

Z izgradnjo te ceste in s tem 
ko se pripravlja ubranistična 
ureditev Solčave in še posebej 
Logarske doline se seveda vsem, 
ki tukaj živijo, nedvomno od-
pirajo velike možnosti za še 
večji gospodarski razvoj kot so 
bile doslej. 

Glede na lepoto kraja in 
same Logarske doline pa seveda 
ni mogoče pričakovati, da bo 
na tem območju možno razvi-
jati takšno industrijo, ki bi 
onesnaževala okolje, ampak so 
naša prizadevanja usmerjena v 
razvoj kmetijstva, gozdarstva, 
gostinstva in turizma. 

Za razvoj višinskih kmetij je 
izredno velikega pomena dose-
danja in bodoča izgradnja gozd-
nih cest. Solčava je bila dolgo 
časa brez pravih cest. Posa-
mezne kmetije so bile povezane 
z dolino le s kolovozi oziroma 
neprevoznimi cestami, kar je 
med drugim otežkočalo spra-
vilo lesa. 

Do leta 1962 je bilo na tem 
območju zgrajenih 4 kilometre 
novih cest. To leto obenem 
pomeni veliko prelomnico v 
nadaljnjem razvoju, saj smo se 
lotili intenzivnega odpiranja 
gozdnih površin in s tem ustvar-
jali možnosti za razvoj višinskih 
kmetij. 

Na tem območju je danes še 
devet kmetij, ki so praktično 
brez cestne povezave z dolino. 

Glede na to, da so do drugih 
domačij ceste že zgrajene (do 

konca lanskega leta smo zgradili 
že 38 km gozdnih poti), so tudi 
na teh kmetijah dane možnosti 
za nadaljnji razvoj kmetijske 
proizvodnje in tudi kmečkega 
turizma. 

Seveda moramo storiti vse, 
da tudi te kmetije dobijo cestno 
povezavo, da bi ljudje ostali v 
kraju. Za Solčavo je bilo nam-
reč značilno, da so ljudje prav 
zaradi slabih pogojev za živ-
ljenje odhajali v dolino in si 
iskali zaposlitev v industriji. 

Tega pa seveda ne smemo do-
voliti, ker je to mejno območje, 
na katerem ljudje morajo živeti, 
če ga hočemo dobro varovati. 

Prav zato smo s srednje-
ročnim programom predvideli 
izgradnjo še nad 15 km novih 
gozdnih cest. 

Letošnji praznik v Solčavi pa 
je seveda posebnega pomer.a 
tudi za to, ker bo to znova 
priložnost za srečanje borcev, 

. ki so med NOB bojevali bitko 
na tem območju. 

Občani občine Moziije praznujejo občinski praznik 12. 
septembra v spomin na osvoboditev Zgornje Savinjske doline 
septembra leta 1944 in na dan, ko je bila osvobojena zadnja 
sovražnikova postojanka na tem območju. 

Solčava je zadnja večja vas v zgornjem porečju Savinje in 
je središče Solčavskega, ki zajema območje ob Igle pa vse do 
visokih vršace v Savinjskih Alp. 

Med vojno so prebivalci tega kraja pokazali visoko 
narodnostno zavest in se zelo zgodaj vključili v narodnoosvo-
bodilno gibanje. Prav zato je okupator nad ta kraj zlil ves 
svoj gnev in obup premaganca. 

22. oktobra 1944. leta so Nemci Solčavo v celoti požgali. 
V središču vasi je spomenik 45 padlim borcem. 
Po vojni so Solčavo v celoti obnovili ob veliki solidar-

nostni podpori domačinov, ki so veliko udarniških ur in 
sredstev v obliki samoprispevka vložili in s tem prispevali, da 
bi bil njihov kraj čimlepši. 

Skupščina občine 
Občinska konferenca SZDL 
Občinska konferenca ZKS 
Občinski svet zveze sindikatov 
Občinski odbor ZZB NOV 
Občinska konferenca ZSMS 
Občinski odbor ZRVS Mozirje 

čestitajo 
vsem delovnim ljudem 

in občanom občine Mozirje 
za občinski praznik 

— 12. september 

DAN ŽIVINOREJCEV 
Ob 15-letnici ustanovitve Zgornjesavinjske kmetijske zadruge in 

25-letnici osemenjevalne, službe prireja 

Zgornjesavinjska kmetijska zadruga Mozirje v sodelovanju z « 

ERA Velenje — TOZD Kmetijstvo Šoštanj 
Kombinat HMEZAD Žalec — TOZD Kooperacija 
Živinorejsko veterinarskim zavodom iz Celja in 
Veterinarskim zavodom iz Ljubljane 

ŽIVINOREJSKO RAZSTAVO 
v Gornjem gradu dne 8. septembra 1976 

S p o r e d : - dogon živine do 7.30 
- povorka mladih zadružnikov ob 7.30, 
- ocenjevanje živine od 8. - TO. ure, 
- otvoritev razstave ob lO. uri 
- odbira najboljših živali in 
- revija plemenskih bikov in žrebcev ob 10.30 
- zaključek ob 13. uri 

Po razstavi bo DRUŽABNO SREČANJE, KI GA PRIREJAJO AKTIVI MLADIH ZADRUŽNIKOV! Igral bo ansam-
bel Borisa Terglava. VABLJENI 
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JESENI BODO V BOLNIŠNICI TOPOLŠICI PRIČELI NOVO DEJAVNOST 

Mala anketa Med obiskovalci 
novega obrata družbene prehrane 

Ni dolgo tega, ko smo odprli nov obrat družbene prehrane 
nasproti stare Name v Velenju. Takrat smo o tem objektu , o 
načrtih in željah delovnega kolektiva kar precej pisali. Sedaj 
je mesec naokrog. Dovolj časa je minilo, da je delo steklo, 
dovolj časa, da si je tudi le nekajkraten gost nabral vtisov. 
Teh pa smo bili željni tudi mi. 

V turobno dopoldne nas je vodila želja, zvedeti, če je 
obrat zadovoljil, če je opravičil veliko zaupanje, ki smo ga 
vanj polagali. In kaj smo izvedeli? No, kar preberite. 

JANKO PELI - natakar: 
„Kljub temu, da sem tu 
zaposlen, vam bom skušal 

prepričate. Nekateri obisko-
valci se obnašajo preveč ob-
jestno in to vsekakor nega-

vem, ker nisem še nikoli 
jedel tu, vendar pa je po 
mnenju nekaterih mojih 
znancev, kar dobra. Jaz se 
večinoma zadržujem na keg-
ljišču. 

Ta del lokala mi je najbol j 
všeč, morda tudi za to , ker rad 
kegljam. Nekater im je oč i tno v 
veliko veselje uničevati z noži 
usnje na stolih in pisati svoja 
imena na mize. Škoda je tudi , po 
mojem mnenju , da sta prav-
zaprav dva velika prostora tu 

• • L 

Hasan Hankič Redjo Spahič Rudolf Ločičnik Janko Peli 

kolikor toliko realno odgo-
voriti. Ta obrat je bil vseka-
kor potreben, saj je tukaj 
okoli mnogo samskih de-
lavcev. Žal pa opažam, da 
ljudje niso preveč zado-
voljni. To nezadovoljstvo je 
najbolj očitno tu v kegljišču, 
kjer prihaja do stalnih spo-
rov med gosti o tem, kdo bo 
kegljal, oziroma, kdo je na 
vrsti. Prišlo je že tako daleč, 
da je začelo prevladovati 
pravilo močnejšega. Pretepi 
so skoraj vsakodnevni. O 
tem, kako so že uničeni stoli 
in mize, pa se lahko sami 

tivno deluje na ostale goste. 
Potrebno bi bilo uvesti večjo 
disciplino. S hrano so ljudje, 
vsaj kolikor vem, zadovoljni. 
Menim pa, da je še vedno 
premalo obiskovalcev." 

RUDOLF LOČIČNIK -
rudar: „Ta obrat je bil v tem 
delu mesta zelo potreben, 
saj tukaj prej ni bilo nobe-
nega večjega lokala, kamor 
bi lahko zahajali številni de-
lavci, ki tu živijo. 

Kakšna je hrana v samo-
postrežni restavraciji, ne 

Z NOVIM LETOM GOSTINSTVO 
VELENJSKE OBČINE 

Pod skupno streho 
V gostinskih organizacijah velenjske obč ine po teka jo zadnje 

razprave o združitvi v enovito organizacijo združenega dela s 
štiririi tozdi . Elaborat o d ružbenoekonomsk i upravičenosti 
združitve, ki ga zdaj še d o k o n č n o pripravljajo, predvideva, da bi 
se združili trgovsko podje t j e Vino Šmar tno ob Paki ter gostinska 
podjet ja Paka Velenje, Pod gradom Velenje in Kajuhov dom 
Šoštanj . Priključil pa naj bi se tudi velenjski Šumi, k i j e sedaj v 
sklopu Ere. D o k o n č n o se niso odločil i , ali naj v novo delovno 
organizacijo združi jo še gost insko dejavnost , ki je sedaj v sklopu 
k o m u n a l n o obr tnega centra . 

* 

V novi organizaciji združenega dela bo zaposlenih okrog 250 
delavcev, pod skupno s t reho pa b o d o začeli poslovati z novim 
le tom. Potreba po združitvi gostinskih delovnih organizacij je v 
velenjski obč in i že dalj časa prisotna. Zdaj pa so se odločil i , da 
b o d o na bližnjih re fe rendumih d o k o n č n o sklepali o združitvi, ki 
bo delovnim kolekt ivom prinesla nove m o ž i o s t i za nadal jnj i 
razvoj. Če bo gostinstvo velenjske obč ine delalo po enakem 
koncep tu in z združenimi sredstvi, po tem b o d o možnost i 
uspešnega dela prav gotovo boljše. ^ t a m § £ 

namenjena za bife. En prostor bi 
namreč lahko uporabili za kaj 
dosti bolj kor is tnega." 

R E D J O SPAHIC - rudar: 
„Ta lokal je bil vsekakor potre-
ben, posebno obrat samo-
postrežne restavracije. Prej smo 
morali mnogi samski delavci 
iskati prehrano pri različnih gos-
podinjah ali pa hoditi v Namo, 
oziroma v Hotel. To pa je kar 
precej od rok , če s tanuješ v t em 
delu Velenja. 

S hrano sem zadovoljen, le ob 
nedeljah bi lahko bila malo 
boljša. Cene pa niso previsoke, 
ampak takšne kakor povsod." 

HASAN HANKIČ - rudar : 
„Lokal je bil vsekakor pot reben, 
vendar sem si delo v njem 
nekako drugače zamišljal. Zdi se 
mi, da je vse premalo planirano 
in da čes to ni nobenega pravega 
reda. S h rano nisem preveč 
zadovoljen, posebno ne s suho 
večei jo v nedel jo. Prej sem jedel 
v Nami in moram reči , da tako 
r ekoč za isto ceno precej bolje. 
Nepr i je tno je tudi čakanje v 
vrsti, ki se čes to zavleče preko 
trideset minut . Tukaj bi se o b 
boljši organizaciji dalo še dosti 
storit i . 

Kegljišče mi je všeč, vendar 
pa ga kmalu ne bo več, če ne 
b o d o nekaj ukrenili proti t i s t im, 
ki ga un iču je jo . Prepovedati bi 
bilo po t rebno tudi kegljanje: za 
denar , ki je postalo že navada ." 

Kaj naj napišemo ob koncu? 
Ljudje vsekakor niso pteveč za-
dovoljni. Vidijo napake in opo-
zai jajo nanje . Dobro bi bilo 
prisluhniti nekater im pametnim 
predlogom, saj kakor smo sami 
videli, ob jek t res hi t ro propada , 
disciplina je zelo nizka, ali pa je 
sploh ni, čakanje na kosilo pa 
traja o b u p a j o č e dolgo. Za boljši 
obisk in zadovoljstvo s t rank bo 
po t r ebno še marsikaj storiti . 
Naša želja je , da tudi ta mala 
anketa pr ipomore k t e m u . 

Proizvodno gradbeno podjetje 

GRADNJA ŽALEC 
Združile prijetno s koristnim! 
Olepšajte si svoje stanovanje s 

SCHIEDEL ODPRTIMI KAMINI 
in si lako ustvarile topel in prijeten videz vaših prostorov. 

S C H I E D E L odprt i kamin v dveh izvedbah, je akumulaci j sko toplotno telo, saj nakopičeno toploto po-
s topoma o d d a j a v prostor . Nudimo vam d o m a izpopolnjeno izvedbo doslej uvoženih izdelkov. Posebno 
izdelan temelj izboljšuje dovod zraka in s tem izgorevanje. Pr ipadajoči kovinski deli so iz kvalitetnih 
materialov in estetsko oblikovani. Kljub vsem izboljšavam jc cena enaka in že več lel nespremenjena. 
Na vašo željo dobav l j amo tudi ročno kovane dodatke kot poseben okras vašemu d o m u . 

PROIZVAJAMO. PRODAJAMO. MONTIRAMO 
Proizvodno gradbeno podjetje GRADNJA, Žalec, Aškerčeva 4, tel. št. (063) 710-740, 710-
783, 710-782. 
Enota: 
Proizvodnja in prodaja gradbenih materialov Latkova vas pri Preboldu, tel. št.'(063) 
722—027. 
Naše proizvode lahko kupite v vseh prodajalnah gradbenih materialov. 

NAČRTI SE 
URESNIČUJEJO 

Ideja, rojena pred časom, se 
hitro uresničuje. Vsak dan je 
bolj vidna nova podoba bolniš-
nice Topolšica. Ne toliko na-
vzven, kar bi pritegnilo oči 

mimoidočega opazovalca, ka-
kor v notranjosti ustanove. Šte-
vilne adaptacije in preureditve 
prostorov kažejo, kam usmeija 
korak kolektiv v lepo okolje 

Temeljna organizacija združenega dela gradbena industrija 
GIP „'Vegrad" Velenje se na tržišču vse bolj uveljavlja z armi-
ranobetonskimi prednapetimi elementi ,,Vemont", ki jih 
izdelujejo v tovarni na Selu pri Velenju in kijih uporabljajo 
za gradnjo industrijskih objektov, šol, športnih hal, trgovin 
in podobno. Na sliki: eden od objektov, zgrajenih iz elemen-
tov „Vemont", je tudi zgradba posebne osnovne šole v Vele-
nju. 

NOVE POŠTNE ENOTE V ŠALEŠKI DOLINI 
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V naši občini so trenutno v omrežju Pošte, telegrafa in 

telefona 4 ptt enote. To so enote v Velenju, Šoštanju, 
Šmartnem ob Paki in Topolšici. Preobremenjenost obsto-
ječih enot je očitna. V Velenju je zato v srednjeročnem 
programu razvoja planirana izgradnja dveh novih enot, ki 
naj bi bili dograjeni do leta 1980. Prva, ki jo načrtujejo v 
naselju Šalek in ki naj bi jo začeli graditi morda že v 
prihodnjem letu, bo poslovala kot šalterska pošta, kjer 
bodo uporabniki lahko izkoristili vse ptt storitve. 

Težave so tudi v Šmartnem ob Paki, saj sedanje 
zmogljivosti te ptt postaje ne zadoščajo in ne ustrezajo 
naraščajočim potrebam ptt prometa. Zato so se odločili, 
da v letu 1977 prične jo graditi nov objekt, ki bi zadostil 
trenutnim potrebam in izboljšal poslovanje. 

Poseben problem pri odvijanju ptt prometa je problem 
kadra, ki je potreben za posamezne faze tehnološkega 
procesa. Deloma kader za delovna mesta, za katera se 
zahteva srednja izobrazba (ptt manipulacija in vzdrže-
vanje tt kapacitet) izobražujejo v poklicni ptt šoli, ki pa 
ne zmore zadostiti vsem zahtevam. Delo pri ptt delavci 
odklanjajo predvsem zaradi deljenega delovnega časa, 
izmenskega dela, dela ob sobotah in nedeljah ter 
terenskega dela pri dostavljačih in monteijih. 

Na področju občine Velenje je 91 odstotkov vseh 
prebivalcev zajeto v vsakodnevno dostavo pošte. Ostalih 9 
odstotkov pa je razdeljeno takole: štirje odstotki prebi-
valcev so zajeti v dostavo trikrat tedensko, pet odstotkov 
pa v posredno obliko dostave, to je preko izpostavljenih 
predalčnikov in poštnih zbiralnic. 

Želja uslužbencev ptt prometa je, da bi kvaliteto 
dostave izboljšali v korist vsakodnevne dostave. Tako naj 
bi do leta 1980 zajeli v vsakodnevno dostavo 96 
odstotkov prebivalcev v naši občini, določeno število 
prebivalcev pa bo tudi po tem letu, zaradi nedostopnega 
terena, še vedno zajeto v posredno obliko dostave. 

Jasno je, da bodo za dosego tega postavljenega cilja ter 
zmanjšanje razkoraka med obsegom družbenih potreb po 
ptt storitvah in možnostjo njihovega kritja potrebni tudi 
določeni družbenoekonomski ukrepi. Prav tako je tudi 
jasno, da bo uresničevanje postavljenih petletnih ciljev 
razvoja ptt prometa možno le ob sodelovanju in skupnem 
prizadevanju uporabnikov in izvajalcev ptt storitev. 
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vrasle, a dosedaj precej | 
smotrno izkoriščene boln 

O preusmeritvi, ki b a | 
letošnjo jesen pognala pi 
renine in o delih, ki t 
potekajo, nam je direktor; 
ženih Savinjsko-Šaleških 
dov Velenje, primarij dr. 
Fijavž povedal naslednje: 

„Bolnica Topolšica bo v 
ni jeseni letos pričela 
dejavnost, ukvaijati se bo 
čela z rehabilitacijo bolni 
ki so preboleli različne bole: 
Prvenstveno so mišljeni tu h 
niki z okvarami hrbtenice, i 
stalih pri poškodbah ter reha 
litacija srčnih in pljučnih b 
nikov. Zaradi te preusmeril 
so trenutno v teku razna dc 
ki so za izvedbo takšnega zde 
ljenja nujno potrebna. Predvid 
vamo, da bodo do jeseni i 
ključene vse večje adaptacij 
Tako bodo lahko vse zdtl 
ljenje bolnikov, ki je bilo j 
sedaj edina dejavnost bolnic 
opravljali le v stavbi Planike! 
deloma tudi Smrečine. V PI 
niki so dela v polnem zaman 
Tu urejamo sodobnejši in boq 
opremljen laboratorij, nap 
ljujemo vodo v sobe in urej; 
druge potrebne in funkcion; 
prostore. Adaptacije mon 
končati do konca meseca 
tobra. Takrat pred vi de v; 
namreč pr eselitev internega 
delka, ki je sedaj v Mlai 
Interni oddelek bomo prestal 
v Planiko, saj pričakujemo, 
se bo s to preselitvijo dvi 
raven dela v bolnici in se 
izboljšal standard bolniki 
Istočasno z adaptacijami -« 
naročili tudi razne nove ap: 
ture, ki bodo omogočile bi 
diagnostiko in uspešnejše zdi 
ljenje bolnikov. 

S preselitvijo internega 
delka bomo pridobili tudi 
prostoru. Zgradba Mladike 
prazna in jo bomo preure 
oddelek za rehabilitacijo b 
kov, oziroma v zametek m 
nastajajočega zdravilišča. Ti 
tu so v planu manjše adaptai 
predvsem pa nakup razli 
aparatur in pripomočkov 3 
zdravljenje bolnikov. Ta 
delek naj bi po naših nači 
začel delo konec meseca 
vembra. 

Za bolnike, ki bodo v 
polšici na rehabilizaciji, je 
danji bazen neprimeren 
pripravljemo tudi adaptai 
tega objekta. Bazen bomo 
koliko razširili in tako dol 
ustrezne prostore za vso hi 
terapijo. Nadaljujejo se tu$ ( 
raziskave in vrtanja za topleji 
vodo, in se že približujejo koi 
cu. Z doseženimi rezultati sni 
zadovoljni, saj ima voda sedj 
33 stopinj, obstaja pa ceit 
majhno upanje, da naletimo! 
še toplejšo. Količine vode po 
polnoma zadoščajo. Prit« 
vode pa je preko 50 1 i. 
sekundo. Skoda je le, da so 
vrtanja zelo zavlekla, tako 
objektivnih, kakor subjektivn 
razlogov in nam to sedaj dek 
precejšne težave. Vrtamo nam 
reč ob obstoječem bazen« ji| 
nam to onemogoča njq 
adaptacijo. 

V teku pa je še preuredjjj 
dosedanje kuhinje in jediln 
Oba prostora nista več ustreab 
potrebam, ki se pojavljajo <kt 
preusmeritvi bolnice, zato ji", 
nameravamo nekoliko razširi« 
in modernizirati. 

Na koncu moram reči, dali 
večinoma vsa dela razv 
skladno s postavljenim:^ 
črtom. Istočasno z deli, ki mil 
v teku, pa se intenzivno ufc#4 
jamo tudi z načrti, ki jih on 
slimo uresničiti v prihodnje ifc 
ki bodo temelj za novo zdi»l 
vilišče v Topolšici." ^ Bii 



Iz TGO Gorenje v Velenju: proizvodnja aparatov za globoko zmrzovanje 

» V GRADBENO INDUSTRIJSKEM PODJETJU VEGRAD VELENJE POTEKA JAVNA RAZPRAVA O OSNUTKU 
SAMOUPRAVNEGA SPORAZUMA O TEMELJIH SREDNJEROČNEGA PLANA 

-ms:: • 
•V gradbeno industrijskem podjetju Vegrad Velenje poteka javna 
ifcprava o osnutku samoupravnega sporazuma o temeljih srednje-
»čnega plana razvoja te delovne organizacije za obdobje 1976 do 
m. 
V samoupravnem sporazumu 
obdelano področje delitve 

sla, obsega in vrste proiz-
Jdnje ter ukrepov za dosego 
laniranih rezultatov, način za-
rtovitve osnovnih gradbenih 
•terialov in obrtniško instala-
jsfcih del, ter potrebnih kad-
»BiTPrav tako pa bodo razprav-
di ® tem, kako bodo v tem 
»dobju organizirali izobraže-
arje in izboljšah družbeni stan-
ird delavcev. Dogovorili se 
»do o investicijskih vlaganjih, 
so potrebna za izvršitev za-

črtanega obsega dejavnosti, 
nadaljnjem razvoju organizacije, 
izvajanju investicijskih del v 
tujini in o razmeiju v medse-
bojnem poslovanju in urejanju 
dohodkovnih odnosov. Prav 
tako pa bodo sprejeli dogovor o 
združevanju sredstev za reali-
zacijo skupnih ciljev, nadaljnji 
stopnji poglabljanja samo-
upravne organiziranosti ter 
sprejeli sporazum o izvajanju 
samoupravnega sporazuma o te-
meljih srednjeročnega plana za 
to obdobje in reševanje sporov. 

V obdobju do leta 1980 se 

izvajanje 

bo v tej delovni organizaciji 
najhitreje razvijala temeljna or-
ganizacija združenega dela grad-
bena industrija. Povečati želijo 
tudi izvajanje investicijskih del 
v tujini, prav tako pa bodo 
povečali sektor zaključnih del. 
Skupni obseg gradbenih sek-
torjev pa se ne bo bistveno 
povečal. Za to obdobje plani-
rajo v gradbeno industrijskem 
podjetju Vegrad Velenje 
10,2-odstotno stopnjo rasti 
družbenega proizvoda. Na tako 
visoko stopnjo vpliva povačanje 
stopnje rasti družbenega pro-
dukta v TOZD gradbena in-
dustrija, za katero je predvidena 
stopnja 22,9 odstotki, medtem 

ko predvidevajo, da bo ta rast v 
TOZD gradbena operativa le 
6,9 odstotka. 

Da bodo planirani obseg pro-
izvodnje realizirali, se želijo 
vključevati v širši slovenski in 
jugoslovanski prostor. To pa 
predvsem z izdelki gradbene 
industrije. 

Doseči pa želijo še večjo 
produktivnost, rentabilnost in 
ekonomičnost. Maksimalno 
bodo izkoristili vse notranje 
rezerve, na vseh področjih var-
čevali, skratka, dosledno bodo 
izvajali stabilizacijski program. 
V tem obdobju planirajo 
9,7-odstotno povečanje pro-
duktivnosti. M.T. 

IH KOLEKTIVOV • IZ NAŠIH DELOVNIH KOLEKTIVOV • IZ NAŠIH DELOVNIH KOLEKTIVOV • IZ NAŠIH DELOVNIH KOLEKTIVOV 

• POGOVOR Z VODJEM OBRATA 
APNENICA V ŠMARTNEM OB PAKI 

• OBISK V TRGOVSKEM PODJETJU VINO 
ŠMARTNO OB PAKI 

V trgovskem podjetju „Vino" Šmartno ob Paki so v poletni 
vročini komaj zadovoljili potrebe tržišča. V tem času so prodali 
največ piva. Vsak dan so ga natovorili tudi po dvanajst 
tovornjakov, kar je približno 60.000 steklenic. Prav tako so prodali 
velike količine brezalkoholnih pijač. Prodaja vin pa je skozi vse 
leto približno enaka in se v poletni vročini ni bistveno povečala. 

Spodnjo Savinjsko dolino, me-
V trgovskem podjetju 

„Vino" v Šmartnem ob Paki so 
zabeležili letos precejšen porast 
prometa, in sicer se je ta pove-
čal za okoh petnajst odstotkov, 
akumulativnost pa se je v zad-
njem letu povačala kar za 33 
odstotkov. Poleg sorte Martina 
in Borgonije so letos aprila 
pričeli polniti rdeče vino Ur-
ban, od junija naprej pa polnijo 
tudi belo vino Fruškogorski 
rizling. Obe vini sta kvalitetni 
pitni vini, s katerima so se na 
tržišču prav tako že uveljavili. 

v „Vino" Šmartno ob Paki, 
ki ima v svojem sestavu tudi 
skladišči v Celju in Zagorju, je 
blizu sto zaposlenih. Pravijo, da 
prodajajo vse od „ore" do vi-
skija". Pokrivajo pa Šaleško 
dolino, Posavje, Gornjo in 

sto Celje z okolico, delno Slo-
venske Konjice in Rogaško Sla-
tino. Prav tako pa so prisotni 
tudi v Ljubljani, na Gorenjskem 
in Mariboru. Tesno sodelujejo z 
nekaterimi delovnimi organiza-
cijami, posebej je potrebno 
omeniti sodelovanje s trgovskim 
podjetjem „Nama" Ljubljana. 

V tej delovni organizaciji be-
ležijo iz leta v leto večji promet 
in kljub temu, da so njihovi 
proizvodni prostori dejansko še 
novi, ugotavljajo, da je kapa-
citeta polnilnice že majhna. Na 
uro lahko napolnijo 2.000 litr-
skih steklenic. Tako načrtujejo, 
da bi uredili polnilnico z zmog-
ljivostjo 3.000 steklenic na uro. 
Urediti želijo tudi skladišče žga-
nih pijač in obrat družbene 
prehrane. M.T. 

Delo v obratu Apnenica temeljne organizacije združenega di 
Gradbena operativa velenjskega GIP „ Vegrad" je zelo težko, 
delu, proizvodnji in družbenopolitičnem življenju smo se poj 
valjali z vodjem tega obrata, ing. Viktoijem Žurajem. 

— ,V obratu Apnenica v 
Šmartnem ob Paki proizvajate 
agregate in apno. Ali ste letošnji 
polletni plan izpolnili? 

— Načrtovano polletno pro-
izvodnjo smo pri agregatih pre-
segli za 20 odstotkov, medtem 
ko smo jo pri apnenih proiz-
vodih realizirali le 70 odstotno. 
To pa zaradi tega, ker smo imeli 
peč za žganje apna tri mesece v 
popravilu. Rečemo lahko, da 
smo s polletnimi rezultati zado-
voljni. 

—„Ali uporablja vaše proiz-
vode matično podjetje ali pa jih 
prodajate drugam? 

— Le del naše proizvodnje 
uporabi matično podjetje, saj 
imamo še en kamnolom v Selu. 
Največ trenutno prodajamo 
Gradisu za termoelektrarno v 
Šoštanju, precej prodajamo pa 
tudi na drobno. 

— Pravkar zaključujemo 
cijo vpisa posojila za 
Kako je ta akcija uspela v vašen 
obratu? 

— V našem obratu je akciji 
vpisa javnega posojila za cesti 
zelo dobro uspela, sploh či 
upoštevamo, da je veliko našil 
delavcev iz drugih republik. Po 

— Kako pa je s povpraševa-
njem po vaših izdelkih v se-
zoni? 

— Priznati moram, da smo 
pričakovali, da bo v poletnih 
mesecih večje povpraševanje po 
naših izdelkih, vendar, žal, ni 
bilo tako. Seveda je na povpra-
ševanje vplivalo slabo vreme, 
nekoliko pa tudi dopusti. Tako 
smo prodali precej več v maju 
in juniju kot pa v juliju in 
avgustu. 

— Delo v vašem obratu je 
težavno. Kako pa je poskrblje-
no za družbeni standard delav-
cev? Zanima nas tudi, koliko 
delavcev je zaposlenih in kakšna 
je njihova izobrazbena struk-
tura? 

— V našem obratu je zapo-
slenih 50 delavcev. Večina jih je 
nekvalificiranih in priučenih. 
Zaradi težavnosti dela je tudi 
zelo velika fluktuacija naših 
delavcev. Delavci opravljajo svo-
je delo večinoma na prostem, 
delajo v prahu in hrupu. 

Na področju družbenega 
standarda je za naše delavce 
premalo narejeno. Težave ima-
mo s pitno vodo. Delavci pa se 
prehranjujejo v bližnji gostilni. 

sojilo so vpisali naši delavci že v 
julijul in sicer smo obveznosti 
prekoračili za 10 odstotkov. 

— Kako pa se drugače vklju-
čujete v družbenopolitično živ-
ljenje vaše delovne organizacije, 
saj ste od nje nekoliko odre-
zani? 

— V družbenopolitično živ-
ljenje naše delovne organizacije 
se dobro vključujemo. Tako so 
potekale zelo živahne razprave 
o osnutku zakona o združenem 
delu, sprejeli smo tudi dva 
konkretna predloga. Trenutno 
pa se pripravljamo na razpravo 
o osnutku srednjeročnega 
črta delovne organizacije GIP 
„Vegrad". M. TAMŠE 

Viktor Žuraj: „V 
tično življenje se 
čujemo" 



• PRED PRAZNIKOM OBČINE MOZIRJE SMO OBISKALI GLIN IN GOZDNO GOSPODARSTVO V NAZARJIH 

Sodobni obrati 
lesnoindustrijskega 

podjetja Lesna 

Lesna industrija Glin Na-
zarje se je razvila iz žagar-
skega obrata in obrata zabo-
jev. Leta 1950 pa so proiz-
vodnjo preusmerili in pričeli 
izdelovati stavbno pohištvo. 

V delovni organizaciji, ki 
združuje tri temeljne organi-
zacije združenega dela, je 
850 zaposlenih. Temeljna 
organizacija združenega dela 
Žaga dela z letno kapaciteto 
110 000 kubičnih metrov. V 
tej TOZD pa je zaposlenih 
280 delavcev. V okviru de-

lovne organizacije Glin Na-
zaije deluje tudi TOZD stav-
benega pohištva. Zaposluje 
300 delavcev. V zadnjih le-
tih so proizvodnjo precej 
povečali in predvidevajo, da 
bodo letos proizvedli že 110 
000 oken in vrat. Tretja pa 
je TOZD ivernih plošč, kjer 
združuje delo 140 delavcev, 
letno pa proizvedejo 80.000 
kubičnih metrov ivemih 
plošč. 

Hitrejši razvoj tovarne be-
ležijo leta 1967, ko j? bila 

zgrajena najsodobnejša ža-
galnica. Potrebe so bile ved-
no večje in leta 1970 so 
zgradili proizvodne prostore 
za iverne plošče. Delo v 
Glinu v Nazarjah je precej 
težavno, zato posvečajo po-
sebno skrb tudi družbenemu 
standardu delavcev. Lansko 
leto so uredili nov obrat 
družbene prehrane, kjer nu-
dijo delavcem regresirano 
malico, pa tudi kosilo. 

Srečujejo pa se z mnogimi 
težavami. Ena največjih je 
prav gotovo pomanjkanje 
delavcev. Prav zaradi tega 
želijo mehanizirati žagarski 
obrat. Modernizirali pa bodo 
tudi proizvodnjo stavbenega 
pohištva. V ta namen gradijo 
nove proizvodne prostore. 

Samoupravni in ekonomski 
tokovi ter te,žnja po boljšem 
poslovanju jih silijo v združe-
vanje. Tako poteka jo zadnje od-
loči tve o združitvi lesno indu-
strijskega podje t ja Glin Nazarje, 
gozdnega gospodarstva Nazarje, 
Smreke Gornji G r a d in Garanta 
Polzela v sestavljeno organizacijo 
združenega dela. S t em, ko bo 
združena lesna industrija na t em 
pod roč ju , bo tudi delo mnogo 
lažje, boljše in ekonomične jše . 

SKRB ZA GOZDOVE 
Gozdno gospodarstvo Nazarje zajema 

področje velenjske in mozirske občine. Na 
tem področju je 60 odstotkov gozdov v 
zasebnem lastništvu, torej jih je v njihovi 
lasti le 40 odstotkov. 

Leta 1950 je bilo ustanovljeno gozdno 
gospodarstvo, kije gospodarilo z družbenimi 
gozdovi, zasebne pa je urejala kmetijska 
zadruga. To razdvojeno gospodarstvo z goz-
dovi je trajalo vse do leta 1962, ko je 
kmetijska zadruga svojo dejavnost omejila in 
je sprejelo gozdno gospodarstvo skrb tudi za 
privatne gozdove. 

V delovni organizaciji Gozdno gospodar-
stvo Nazarje je združenih sedem temeljnih 
organizacij združenega dela, in sicer so štiri 
TOZD v privatnem sektorju, tri pa v 
družbenem. 

Skupaj združuje delo v gozdnem gospo-
darstvu 560 delavcev. Danes se lahko po-
hvalijo s trinajstimi inženirji gozdarstva. Z 
gozdovi smo pričeli organizirano gospodariti 
po letu 1950, ko je bila v Ljubljani 
ustanovljena gozdarska fakulteta. Danes je 
največja skrb gozdnega gospodarstva, da 
kontrolira gozdove, da stalno nadzira sečnjo. 
Preprečiti morajo prevelik posek, saj je 
lahko ta tako velik kot letni prirast gozdov. 
V družbenih gozdovih sečejo letno 58.000 
kubičnih metrov lesa, v privatnih pa 75.000 
kubičnih metrov. 

Posebno skrb posvečajo načrtovanju, ure-
janju ter gojenju gozdov. Imajo 18 gozdar-
jev, ki skrbe za to, ki odkazujejo drevesa, ki 
jih lahko posekajo in ki kratkoročno načrtu-
jejo to urejanje. 

VSEM POSLOVNIM PRIJATELJEM ČESTITA OB PRAZNIKU 
OBČINE MOZIRJE 

ljubljanska banka 

PODRUŽNICA 
CELJE 



Hlače 
najmodernejših 
krojev doma 

Ob prazniku občine Mozirje čestita vsem kmetom — kooperantom, vsem občanom 
in delovnim ljudem 

• PRAZNIČNI ZAPIS IZ DELOVNE ORGANIZACIJE ELKROJ 

V delovni organizaciji Elkroj Moziije je 
danes 350 zaposlenih. Začetke te tovarne 
lahko beležimo v letu 1947, ko je bil v 
Moziiju v sklopu obrtne zadruge ustanovljen 
krojaški oddelek. V njem so bili trije zapo-
sleni. 

Leta 1967 je bilo to podjetje že precej 
razvito in si nadelo današnje ime Elkroj. 

Hkrati s tem pa so preusmerili proizvodno 
izključno na izdelovanje vseh vist hlač. Že 
takrat je bilo šestdeset zaposlenih, delali pa so 
v zelo neugodnih proizvodnih prostorih. 

Njihov proizvodni uspeh je bil iz leta v leto 
boljši in leta 1969 so se odločili z^ gradnjo 
nove proizvodne hale in poslovnih prostorov. 
Delo je takrat še vedno potekalo v treh 

Proizvodni prostori so sodobni 

izmenah, zaposlenih pa jih je bilo 170. 
Domači trg so osvojili, pokazale pa so se 

tudi možnosti za izvoz, zato so se odločili za 
gradnjo dodatnih prostorov, ki so jih delno 
dogradili leta 1973, zaključna faza pa je bila 
zaključena leta 1975. Z letom 1973 jim je 
tako uspelo preiti na dve izmeni. 

Proizvodnja hlač v Elkroju v Nazaijah je 
tehnološko zelo dobro organizirana. Delo 
poteka po sistemu tekočega traku. Letno 
proizvedejo že preko 600.000 hlač vseh vrst. 
Proizvodni program delijo na tri področja. Del 
proizvodnje posvečajo standardnim krojem, 
skrbijo pa tudi za športne modele. Posebej naj 
omenimo kvalitetne smučarske hlače, ki pa 
jih največ izvažajo. 

V posebnem oddelku proizvajajo tudi mo-
dele, ki so trenutno najbolj v modi. V Elkroju 
so torej vedno v koraku z modo in opazili smo 
lahko zelo veliko izdelkov iz blue jeansa. 
Šivajo kavbojke vseh velikosti za moške, 
ženske in otroke. Poudarimo naj tudi to, da so 
v Elkroju Moziije z modo zelo na tekočem. 

Zanimajo se, kaj bo moderno jeseni, pomladi 
in med njihovimi modeli je zelo veliko takih, 
kijih predvideva jesen 1976 in pomlad 1977. 

Z zalogo nimajo težav, saj bi lahko prodali 
še veliko več. Zelo veliko tudi izvažajo. Torej 
lahko mirno zapišemo, da so osvojili domači 
in tuji trg. Kljub vsemu pa v tej delovni 
organizaciji ne mirujejo. Še vedno jih spremlja 
želja po nadaljnjem razvoju. Proizvodnjo 
želijo še bolj izpopolniti, doseči še večjo 
produktivnost dela in kupcu nuditi, kar jim 
nudijo v največjih modnih središčih druge po 
svetu. 

Delavci v tej delovni organizaciji delajo v 
ugodnih proizvodnih pogojih. Da bi se na delu 
počutili še boljše, so pričeli z gradnjo obrata 
družbene prehrane, kjer bodo delavcem nudili 
tople malice. Dosedanji prostori so namreč 
pretesni, saj je trenutno zaposlenih kar 350 
delavk. 

Zanimanje za njihove hlače je torej zelo 
veliko in v Elkroju se tega dobro zavedajo. 
Trudijo se, da bi kupcu nudili tisto, kar želi. Sodobna proizvodnja hlač 

V letošnjem letu slavi kmet i j s tvo v Zgornji Savinjski dolini dve 
pomembn i obletnici : 

15 - letnico obs to ja Zgornjesavinjske kmeti jske zadruge in 
25 - letnico osemenjevalne služba v govedoreji. 
Ob tej priliki bo dne 8. septembra v Gorn jem gradu organizirana 

živinorejska razstava, ki bo najbolj nazorno pokazala dosežene uspehe 
25-letnega umetnega osemenjevanja govedi in 15-letnih prizadevanj 
zadruge za hitrejša napredek osnovne panoge zgornjesavinjskega kmeti j -
stva. 

V letu 1961 j e z združitvijo 
enajst ih samostojnih zadrug in 
njihove kmeti jsko-gospodarske po-
slovne zveze nastala eno tna kme-
tijsko-gospodarska organizacija z 
imenom Zgomjesavinjska kmeti j-
ska zadruga Mozirje. Svojo dejav-
nost je opravljala preko ponovnih 
eno t : za kmeti js tvo in gospodar-
stvo. Že v letu 1963 pa je bilo 
gospodar jenje z zasebnimi gozdovi 
v celoti prenešeno na Gozdno 
gospodarstvo Nazarje. S t e m je 
bila zadruga materialno oslabljena, 
kaj t i pretežni del dohodka je 
dotlej dajal les. Tej prelomnici je 
sledila k ra tko t ra jna akcija po-
družbljanja kmeti jskih zemljišč. 
Zaradi omejenih naravnih mož-
nosti pa je zadruga uspela zajeti v 
družbeni sektor lastništva le 2 % 
kmet i jskih zemljišč. Tako j e po-
stalo jasno , da je n u j n o po t rebno 
posvetiti večjo skrb zasebnemu 
kemti j s tvu . ki razpolaga z 98 % 
proizvodnih zmogljivosti kmeti j -
skega prostora. 

Ze v letu 1964 je zadruga 
organizirala redni o d k u p mleka. 
Sprva le v ravninskem delu doline, 
sčasoma pa tudi v odročne jš ih in 
hribovitih kraj ih. S to akcijo se je 
odprla ekonomska perspektiva za 
hitrejši razvoj živinoreje. Omogo-
čila jo je predvsem načr tna selek-
cijska služba, pospešena pasemska 
zamenjava ter uvajanje tehno-
loških novosti v živinorejsko pro-
izvodnjo: izdatnejše gnojenje , paš-
nokošna raba travinja, sušenje 
sena na sušilih. siliranje krme i td. 
Na podlagi izdelane s t rokovne štu-
dije o najprimernejši proizvodni 

usmeritev v kmečk i tur izem, ki bo 
nudil k m e t o m še dodatn i zaslu-
žek. Dejstvo j e , da so v hribovitih 
predelih, kjer so najtežji pogoji za 
pridobivanje hrane, ugodni pogoji 
za razvoj tur izma. 

Poleg ekonomskega vidika po-
večane proizvodnje pa ima pospe-
ševanje zasebnega kmeti jstva tudi 
širši družbeni pomen, ker se s t em 
omeju je proces razslojevanja 
kmečkega prebivalstva. Težnje 
zadruge so usmerjene k cilju, da se 
ohrani ves kmeti jski prostor gos-
podarsko akt iven, tur is t ično pri-

vlačen in sposoben izpolnjevati 
narodno - o b r a m b n o vlogo. 

Danes je v ZKZ združenih 220 
delavcev in 760 kmetov zadruž-
nikov. Proizvodno zadruga sode-
luje z 900 kooperant i , od tega je 
cca 5 0 0 čistih kmetov in 4 0 0 
mešanih delavsko - kmečk ih gos-
podarstev. V blagovno - t ržno 
proizvodnjo j e vključenih že 70 % 
perspektivnih kmet i j . V zadnjem 
o b d o b j u beležimo tudi prve so-
cialne in organizacijske premike v 
kmet i js tvu. Vključevanje kmetov 
v invalidsko - kmeti isko zavaro-

vanje poteka zadovoljivo. Doslej je 
vključenih v tovrstno zavarovanje 
že 1 30 kmečk ih gospodarjev in 
gospodinj . Organiziranje k m e č k e 
mladine je velikega pomena za 
vzgojo mlade generacije bodoč ih 
kmetovalc ev. Ustanovljeni so 4 
aktivi mladih zadružnikov s skup-
no 180 člani, ki so se resno 
oprijeli kolektivnega dela po za-
stavljenih programih. Zlasti pozi-
tivno je dejstvo, da se v zadnjem 
času vse več kmeti jskih proizva-
jalcev od loča za skupinsko nabavo 
in uporabo strojev, ki jih je m o č 

racionalno izkoristiti le v skup-
nosti. Na o b m o č j u zadruge je 
ustanovljenih že nad 35 s t rojnih 
skupnost i . 

Kmečki ženi - mate j i in proiz-
vajalki je bilo doslej posvečeno vse 
premalo pozornost i . To vrzel j e 
zadruga skušala vsaj delno za-
polniti z organiziranjem gospo-
dinjstvo - tur is t ičnih tečajev in 
predavanj v zimskih mesecih. Te-
čaje je r edno obiskovalo 125 
kmečk ih žena in deklet . Poleg 
tega so bile za njih organizirane 
s t rokovne ekskurzi je . Žal se v t e m 
času še ni dalo doseči vseh zastav-
ljenih ciljev, ker so pot rebe vedno 
večje od danih možnost i . Kl jub 
številnim oviram pa je zadruga v 
p re tečenem obdob ju vendarle do-
ka j uspešno opravljala svoje po-
slanstvo. Dokaz za to so množične 
ekskurzije iz domovine in celo iz. 
zemejstva, ki obiskuje jo naše pr-
eusmerjene kmet i je z namenom, 
da del naših izkušenj prenesejo v 
njihove pogoje. Tudi na bližnji 
živinorejski razstavi v Gorn jem 
gradu bodo obiskovalci imeli kaj 
videti. 

Razstavljenih bo 1 25 najboljših 
krav iz o b m o č j a obč ine Mozirje, 
Žalca in Velenja. Cca 60 % raz-
stavljenih krav daje v eni laktaciji 
5 0 0 0 1.: rekorderka pa celo 8319 
litrov mleka. Na razstavi b o d o 
živinorejci lahko spoznali , kakšni 
so uspehi v živinoreji in se pre-
pričali da je s pravilno selekcijo in 
tehnologi jo krmljenja možno do-
seči visoke proizvodne rezul ta te . 
Obenem pa bo razstava tudi pri-
znanje za delo preteklih let in 
moralna spodbuda za nadaljevanje 
strokovnega dela v pr ihodnost i . Z 
nadal jnj im p lemeni ten jem bogate 
živinorejske dediščine bo ob so-

d o b n e m gospodar jenju tudi pre-
težno hriboviti predalpski svet 
sposoben dajati družbeni skup-
nosti večji delež hrane, živino-
rejcem samim pa omogoči l obs to j 
in t rdnejšo socialno varnost. 

usmeritvi in dejanskih zmoglji-
vostih kmeti js tva v mozirski ob-
čini je ZKZ od leta 1967 dalje 
pričela z akcijo programiranega 
usmet janja kmet i j v t ržno proiz-
vodnjo . Investicijsko izgradnjo in 
mehanizaci jo kmeti j je vzpod-
bujala s kredi t i iz lastne hranil-
nice. P o m e m b n o vlogo je odigrala 
tudi skupšč ina obč ine , ki je že 
t ako j V zače tku uvedla regresiranje 
obresti in davčne olajšave za inve-
sticije na usmetjenih kmet i jah . 
Prav t ako pomemben delež ima 
GLIN, ki je s pospešeno izgradnjo 
gozdnih cest omogoči l povezavo z 
dolino vedno več jemu številu vi-
šinskih kmeti j . 

Rezultat teh prizadevanj je bila 
m o č n o povečana t ržna proiz-
vodnja na preusmerjenih kmet i jah , 
z njo pa tudi kupna m o č in 
socialna varnost kmečkega prebi-
valstva. Proces intenziviranja ko-
operacijske proizvodnje je iz leta v 
leto dobival vse večji obseg in 
t raja še danes. 

Za ilustracijo navajamo samo 
podatke o porastu mlečne proiz-
vodnje: v letu 1964, ko je bil 
organiziran o d k u p , je bilo odkup-
ljenih 300.000 litrov: v letu 1975 
pa je bilo oddanih v Ljubljanske 
mlekarne že 5 .366 .000 litrov 
mleka. 

Razvoj ZKZ pa je v zadnjih 
letih temeljil tudi na uvajanju 
novih kooperaci jskih dejavnosti: 
proizvodnja bojlerjev, konzumnih 
jajc , vrtnin in jagodičevja . Z ureje 
nost jo kmet i j in sprostitvijo de-
lovne sile na usmerjenih kmet i jah 
pa nastajajo novi pogoji tudi za 
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Tihvin je za sovjetske enote predstavljal prvo zmago. 
Nihče pa ni vedel, če bo to zadoščalo, da bodo rešili Lenin-
grad in njegove prebivalce, ki so se brezupno borili z lakoto, 
temo, mrazom in smrtjo. 

Desetega decembra je nehal obratovati mestni promet, 
razen posameznih tovornih prog, po katerih so prevažali stre-
livo. Direktor tovarne kablov je drugega decemhra zapisal v 
svoj dnevnik: 

„V mestu skorajda ni elektrike. Danes ni bilo nikogar na 
delo." 

Pavel Luknicki se je osmega decembra zvečer vrnil s 
fronte. Tri dni kasneje je zapisal v svoj dnevnik: 

„Temna noč. V moji in vseh drugih sobah, kjer prebi-
vamo, pa tudi po vsem mestu, vladata mraz in neprodirna 
tema. Da . . . . Tihvin so osvobodili v zadnjem trenutku. Si-
noči so objavili spremembe tramvajskega voznega reda, toda 
skoraj vse proge so ukinjene. Leningrajska Pravda je nocoj 
izšla le na dveh straneh. Mnogo hiš je bilo porušenih v zad-
njih dneh. Na ulicah so pravi snežni zameti. Ljudje z izčrpa-
nimi obrazi se kot temne sence počasi pomikjjtf po cestah. 

Vedno pogosteje vidiš na ulicah grobo 'izdelke krste, ki jih 
svojci umrlih prevažajo kar na saneh. Tudi njihovi koraki so 
opotekajoči irf^labotni. Najhujša pa je tema . . . lakota, mraz 
in tema." 

Leningrad je dosegel še eno zmago. Jo bo preživel? Nemci 
so bili prepričani, da je ne bo. Generalpolkovnik Halder, 
kronist nemške armade, je trinajstega decembra zapisal: 

»Komandant armadne skupine meni, da po vseh neuspelih 
poskusih sovražnika, da bi uničil naše postojanke na Nevi, 
lahko kmalu pričakujemo, da bomo Leningrad popolnoma 
sestradali." 

CESTA ŽIVLJENJA 
Proti večeru devetnajstega novembra so bili kapetan 

Mihail Murov in možje njegovega transportnega oddelka na 
delu na obrambnih položajih pri višavju Pulkovo blizu 
Leningrada, kjer so na dohodih k bunkerjem napeljavah žico. 

Novembra se v Leningradu znoči že ob treh popoldne. 
Nekaj ur po sončnem zahodu je Murov prejel povelje, nai 
svojimi šoferji takoj odide na leningrajsko tovorno postajo. 
Tam jih čaka vlak. Murov ni vedel, kam gredo. Odpravili 
se proti mestu. Večina njegovih mož je bila prostovoV 
Tistim, ki so imeli v mestu družine, je' dovolil, da sofip^S. 
potjo skočili še domov. / 

Enote so se pomikale po vetr<ynih ulicah, kjer 
srečal človeka. Vse je ^ j^J^t -m izumrlo, le iz dal^aveteo se 
slišali topovski streli. Razsvetljave ni bilo in tudi lunine žarke 
so zaman iskali po nebu. Možje so hodili me/sencamiNpo-
slopij, pod nogami pa se jim je drobilo razbito steklo. Tro-
lejbusi in avtobusi so kot zamrznjeni dinozavrrstalLvjnegu. 
Leningrad je bil podoben izumrlemu mestu. Tisti, ki so se 
napotili k svojim družinam, so bili lahko le kratek hip z 
njimi. Takšni trenutki so bili vedno polni obupa in žalosti. 

Na tovorni postaji so se pridružili enotam, ki so prišle tja 
pred njimi. Vstopili so v zamrzle vagone, lepenka in les sta 
nadomeščala razbite šipe. Vlak je potegnil in se odplazii 
skozi temo. 

Zjutraj so se ustavili in izstopili v ribiški vasi Kokorevo na 
zamrzli obali Ladoškega jezera. Nek oficirje določil Murova 
za poveljnika bataljona na saneh. Odšli naj bi čez jezero in se 
vrnili v mesto s prvimi tovori, ki jih bodo odslej prevažali po 
ledeni cesti. 

Načrta za ledeno cesto so se domislili že sredi oktobra. V 
to jih je prisilil uspeh nemške ofenzive pod vodstvom gene-
rala Schmidta, Takrat so spoznali, da v bližnji bodočnosti ne 
bodo prebili blokade in bodo morali poskrbeti za mesto. 
Leningrajski vojaški svet je ukazal generalporočniku Lagu-
novu, poveljniku zalednih enot, naj začne s pripravami za 
prevoz po zaledenelem jezeru. 

Lagunov se je med tem že trudil, da bi povečal zmoglji-
vost ladoških pristanišč. Imel je približno dvajset tisoč de-
lavcev, ki so gradili doke in skladišča v Osinovcu, Kokorevu, 
na leningrajskem nabrežju in pri Koboni, Lavrovem, Novi 
Ladogi in Vojbokalu na vzhodni obali. 

Nihče ni vedel, če bodo lahko vozili po zaledenelem 
jezeru. O Ladoškem jezeru, ki je sicer največje v Evropi, v 
svetu le malo vedo. Dolgo je dvesto in široko stotrideset 
kilometrov. Največja globina je dvestopetdeset metrov, 
vendar je na severnem delu plitvejše, globoko le dvajset do 
trideset metrov. 

Jezero često zajamejo navlhte, zlasti jeseni in trajajo tudi 
po več dni. Kako je na jezeru pozimi, kako je z njegovo 
zamrznitvijo, je Lagunov le malo vedel. Čuvaj, ki je trideset 
let prebil na otoku Suho kot svetilničar, je pripovedoval, d' 
je med dvajsetim oktobrom in dvajsetim januarjem običajni, 
odrezan od obale. Led, ki v tem času pokriva jezero, se često 
lomi in premika, zato je vožnja čez jezero pre\eliko tveganje. 

Nek leningrajski znanstvenik pa je priskočil na pomoč s 
»formulo" o ledu na jezeru. Ugotovil je naslednje: pri minus 
pet stopinjah bi v štiriinšestdesetih urah nastala na jezeru 
deset centimetrov debela plast ledu, pri minus desetih sto-
pinjah bi se do iste debeline dokopali že po štiriintridesetih 
urah, pri minus petnajstih stopinjah pa bi takšno ledeno 
plast dobili že po triindvajsetih urah. Pri tej temperaturi bi 
lahko v osmih dneh bila na jezeru trideset centimetrov de-
bela plast ledu. 

Deset centimetrov debela plast lahko zdrži konja brez. 
bremena, zajtprego s sanmi in dobro tono težkim tovorom 
pa bi morfla biti ledena plast debela vsaj sedemnajst centi-
meUotfT 

-Očitno/bi pri dvajsetih centimetrih lahko začeli voziti po 
jezeru. / 
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! ŠOŠTANJ: 
A 

ŠENTILJ: 

• Spomnili 
so se upokojencev 

Kot že vrsto let nazaj, tako je 
bilo tudi letos srečanje upoko-
jencev v Tovarni usnja Šoštanj 
dne 27.8.1976. 

Tudi le tos smo bili zope t povab-
ljeni in bili s m o spet p r i j e tno prese-
nečen i . O b vs topu v t ova rno so nas 
sprejela b rhka dek le ta s S m e h l j a j e m 
ter pripela v s a k e m u gostu rdeč 
nagelj te r n a m želela dobrodoš l i co . 

Na to je bil ogled tovarne . Z o p e t 
s m o l a h k o ugotovil i napredek v 
pro izvodnj i , č i s t o č o , de lovno disci-
pl ino in pr i jaznos t vseh č lanov ko-
lektiva. Upoko jenc i s m o obuja l i spo-
mine na naše minu lo delo in s m o 
l ahko ugotovi l i , ko l iko lažje in lepše 
j e delo danes! Mladi delavci -
bod i t e hvaležni vašemu vodstvu za 
nap redek! 

Na to je bila pogost i tev v novi in 
lepo urejeni tovarniški menzi . V 
nagovoru je bilo p o u d a r j e n o , da s m o 
tudi mi pr ipomogl i do tega lepšega 
s tanja in izražena želja, da se sre-
č a m o še več le t na is tem mes tu . 

Hvala tov . Mat jažu Vovku in 
hvala vsem organ iza to r j em in čla-
n o m kolekt iva za pozornos t in t rud 
o b t e m s rečan ju ! Rud i Klamfer 

• Člani prosvetnega 
društva 
»Enotnost« 
na Triglavu 

V času dopus tov , p o č i t n i c in 
izletov s m o se tudi č lani prosvet-
nega druš tva Šenti l j vprašali , k a m na 
izlet . Navdušeno s m o pozdravil i 
p red log Marjana Hrus t la , da bi se 
povzpeli na Triglav. 

T a k o se nas j e v zgodnj ih j u t r a -
nj ih u rah v s o b o t o 28.8 . , zbra lo 
št ir ideset č l anov pred t radic io-
na ln im z b o r n i m m e s t o m šent i l j sko 
gost i lno. Od t o d s m o se o b štirih 
odpel ja l i z a v t o b u s o m v do l ino Vra t . 
Tu s m o se zagrizli v h r ib in po t r eh 
urah hoje po Tominškovi poti pri-
speli d o S tan ičeve k o č e . Od t o d 
s m o p o p o l d n e krenil i na Kredar ico . 
V koč i s m o prepevali p o z n o v n o č , 
vsaj nas ni prav n i č skrbe lo , kje 
b o m o spali. Triglavski d o m ima 
n a m r e č s todvajse t p r e n o č i š č , nas pa 
je bilo v koč i ta večer čez 4 0 0 . Že 
vnaprej s m o vedeli , da b o m o spali 
na s topn icah , med vrati , na mizi , 
pod mizo, za p u l t o m i td. Zloženi 
k o t vžigalice ali r azme tan i ko t po-
lena s m o prebili n o č . 

Z ju t r a j se je po dolini vlekla 
megla, vrh Triglava pa je bil oža r j en 
od sonca . Povzpeli s m o se na mal j 
Triglav in po g rebenu prot i vrhu. Tu 
s m o zapeli neka j pesmi, vtisnili žig v 
planinske izkaznice, na to pa krenili 
prot i stari i talijanski karavli v smeri 
prot i Dol iču . Pa ne misli te, da smo 
na krst pozabi l i . Na Triglavu je bila 
n a m r e č gneča , za to s m o za krst 
izbrali p ro s to r pr i s t r ažami . Ko sta 

bo ter S rečo in rabel j Silva opravi 
obred in dala k r s tne liste, smo od 
proti Dol iču , od t o d pa smo 
spustili v T r e n t o . T u s m o si ogledi 
Planinski m u z e j in pa izvir Soče, 
pa je bil žal precej suh . 

Preko Vršiča s m o se vrnili 
Šentil j , n a to pa z avtobusa nan 
nost v gos t i lno , k j e r s m o ob zvok 
ha rmon ike plesali še dolgo v noč. 

SLAVICA VERDE 

RADMIRJE: J 
• Nov gasilski 

avtomobil 
Obč inska gasilska zveza Mozirje 

j e spet bogate jša za nov gasilski 
av tomob i l . Kupi lo ga je druš tvo 
gasilcev Radmir j e pri L j u b n e m v 
tovarni TAM. Vozi lo je TAM 5 5 0 0 , 
c is terna, ki gasi v kombinaci j i s 
k e m i č n o p e n o , ter m o t o r n o č r p a l k o 
in j e pravi ponos gornjesavinjskih 
gasilcev. 

Na o b m o č j u tega društva so vsa 
leta beležili mnoge požare , pri ka-
terh pa so bili na jvečkra t pozni in 
n e m o č n i . V hr ibovi t ih predelih 
n a m r e č ni vedno vode za gašenje. 
Tako bo cis terna z več m 3 vode 
lahko o d l o č i l n o posegla povsod, 
k jer bo m o g o č d o s t o p . 

Sredstva za n a k u p avtomobilai 
zbrali med kra jan i (kra j šteje m 
k o t 5 0 0 l jud i ) v obl iki prostovolji 
pr ispevkov, precejšnj i delež pa 
obliki k red i ta prispevala za« 
valnica S A V A . 

Okrog 44 starih mil i jonov je b 
t reba odš te t i za prvi tak avto 
Gornj i Savinjski dolini in prai 
p resenečen je j e b i lo , da so 
zmogali v m a j h n e m kra ju , ter ( 
brez p o m o č i o b č i n s k e gasil 
zveze. 

Prvič so avto svečano preizkta 
ob veliki verižni gasilski vaji prejši 
s o b o t o , ko so vsa društva sestav 
č rpa lke v verigo in uprizorila nap 
na demons t r i r an poža r . GD Ra 
mirje j e t a k o las tnik že drugi 
av tomobi l a (manjš i k o m b i bo slu 
še napre j ) , takšen uspeh pa 
dosegli v 79 . l e tu obs to j a . 

Seveda so se po uspešnem po 
kusu ter s v e č a n e m krs tu powsel 
k o t se s p o d o b i za gasilce. 

J O Ž E MIKLA\ 

llllll 

?! 3 ' -

SGP — G R A D B E N I K 
tozd — gradbeništvo 
tozd — kovinarstvo 
ljubno ob savinji 

vsem občanom in poslovnim 
partnerjem 

čestitamo 
ob prazniku občine MOZIRJE 



• V nedeljo začetek tekmovanja v slovenski nogometni ligi 

Rudar in Šmartno v borbi za...? 

Feri B e n c i k , t rener N K „ Š m a r t -
no 

Ž i v k o S t a k i č , t r ener N K 
d a r " V e l e n j e > 

, R u -

V n e d e l j o se b o z a č e l o n o g o m e t n o p r v e n s t v o v s l o v e n s k i 
n o g o m e t n i l ig i , v kater i l e t o s n a s t o p a t a kar d v e m o š t v i iz v e l e n j s k e 
o b č i n e . P o l e g n o g o m e t a š e v Š m a r t n e g a o b Pak i , k i s o lan i o svoj i l i 
o d l i č n o d r u g o m e s t o , še n o g o m e t a š i v e l e n j s k e g a R u d a r j a , k i s o s e v 
s l o v e n s k o l i g o uvrst i l i z o s v o j i t v i j o prvega m e s t a v v z h o d n i c o n s k i 
n o g o m e t n i l ig i . 

V p r v e m k o l u b o d o Šmar-
č a n i igrali n a d o m a č e m i g r i š č u 
z v e v š k o S lav i jo , R u d a r p a b o 
g o s t o v a l v A j d o v š č i n i , k jer se 
b o s r e č a l z e n a j s t e r i c o P r i m o i j a . 

Pred z a č e t k o m prvens tva 
s m o vprašal i trenerja Š m a r t n e g a 
Feri ja B e n c i k a in Rudarja Ž i v k a 
S t a k i č a , k a k o s o igralci priprav-
l j en i n a t e k m o v a n j e , kaj p r i č a -
k u j e j o v n o v i t e k m o v a l n i s e z o n i 
in kaj o d prvega srečanja . 

hotel 
Daka 

GOSTINSKO PODJETJE 

»PAKA« Velenje 

obvešča vse ljubitelje minigolfa, da bo v 
sredo, 8. septembra 1976 ob 14.30. uri 
pokalno tekmovanje v minigolfu za leto-
šnje leto. 

Vpisnina znaša samo 9 dinarjev. V primeru 
dežja bo prireditev v petek, TO. septemb-
ra 1976 ob isti uri. 

Vljudno vabljeni I 
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TO-MO-DI 
u p o r a b l j a se za 
p e č i lin k o t l e od 

4..000 do 
1 0 0 . 0 0 0 K c a l / h 

TOPLI MONTAŽNI DIMNIK 
Z GIBLJIVO KISLOODPORNO 
OGNJESTALNO SAMOTNO 
CEVJO 
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INFORMACIJE — STROKOVNI NASVETI: 
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MONTAŽNO INDUSTRIJSKO PODJETJE 
61000 LJUBLJANA. OPEKARSKA 13 
Tel. 22-113, 20-641. Telex 31420 YU KIP 
IN V VSEH PRODAJALNAH Z GRADBENIM 
MATERIALOM 
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Proizvodno gradbeno podjetje 

GRADNJA ŽALEC 
Kdor d o l g o r o č n o r a č u n a - t a g r a d i 
s STIBO TERMIČNIM BLOKOM, saj le t a p reds tav l ja : 

— OPTIMALNO TOPLOTNO IZOLACIJO 
— ODLIČNO ZVOČNO IZOLACIJO 
— NAJVEČJO OBSTOJNOST 
— 5 0 % PRIHRANEK PRI ENERGIJI 
— 5 0 c m OPEČNEGA ZIDU 

Upoš teva j t e n j e g o v e m e h a n s k e fizikalne lastnosti: koef ic ient t o p l o t n e p revodnos t i znaša 
0 , 2 5 k c a l / m h Celzija, Koef ic ient t o p l o t n e g a p r e h o d a pr i z idu d e b e l i n e 3 0 c m , ki je o m e t a n , znaša 
K = 0 , 6 5 m 2 h C. 
Za STIBO s tenami je u g o d i o stanovat i . V a r č u j e m o d o l g o r o č n o , saj so stroški g r a d n j e enkratni , pri-
h r a n e k n a kurjavi p a se p o n a v l j a in c e l o p o v e č u j e iz le ta v leto. 

PROIZVAJAMO - PRODAJAMO — MONTIRAMO 
Pro izvodno g r a d b e n o p m d j e t j e GRADNJA Žalec, Aškerčeva 4, t e le fon št.: ( 0 6 3 ) , 7 1 0 - 7 4 0 , 710-783 
710-782 . 

Eno ta : Proizvodnja in p r o d a j a g r a d b e n i h ma te r i a l ov - La tkova vas pri Preboldu, te l št. ( 0 6 3 ) 722-
0 2 7 . 

Naše p ro i zvode lahko kupi te v vseh p rod ja l nah z g r a d b e n i m ma te r i a l om. 

F E R I B E N C I K : . .Priprave 
s m o z a č e l i že 1 5 . ju l i ja , v e n d a r 
v t e m m e s e c u n i s o p o t e k a l e 
k o l e k t i v n o , k e r j e bi la v e č i n a 
igralcev še n a d o p u s t u . Z a t o 
s m o bo l j i zkor i s t i l i avgus t in 
odigral i t u d i 2 3 pri jate l j sk ih 
t e k e m . Č e p r a v s m o n e k a t e r e 
t e k m e i z g u b i l i , m o r a m r e č i , da 
s e m bil z igro f a n t o v z a d o -
v o l j e n , z last i p r o t i t e ž j i m na-
s p r o t n i k o m . 

V slovenski nogometn i ligi igramo 
že dve leti. Na zače tku lanskega 
prvenstva n a m je bil cilj, da osvo-
j i m o sedmo, šesto mes to , vendar 
smo z u p o r n o s t j o in t r u d o m pristali 
na d rugem mestu . Zato sem m o r a m 
ob tej priliki zahvaliti igralcem za 
ves nj ihov t rud , seveda pa tudi 
nav i jačem, k i so nas vseskozi bo-
drili. 

Letošnjega nas topa se nekol iko 
boj imo. Kajti logično j e , da po dveh 
letih dobre igre, od fan tov ne 
m o r e m o več tol iko pr ičakovat i . 
Vendar u p a m , da b o d o tud i v t e m 
prvenstvu dali vse od sebe in da 
b o m o obstali v slovenski ligi. 

V težavah smo se znašli tudi za to , 
ker nas j e zapustil igralec Benetek , 
ki j e pristopil k Elkroju , okrepila pa 
sta nas Reberšak iz Kladivarja in 
Motoh iz Stor . Zato smo morali 
spremeni t i k o n c e p t igre. 

V s a k a n a p o v e d j e re la t ivna , 
t o d a g l e d e n a t o , da i g r a m o 
d o m a in č e se b o d o f a n l j e 
p r i m e r n o p o t r u d i l i , u p a m n a 
u s p e h . 

Ž I V K O S T A K I Č : N a š e pri-
prave n a n o v o t e k m o v a l n o se-
z o n o s o bi le sprva o t e ž k o č e n e , 
k e r s m o p o s t a l i z m a g o v a l c i 
v z h o d n e c o n s k e n o g o m e t n e l ige 
skoraj m e s e c dn i p o k o n č a n e m 
p r v e n s t v u , k o s m o v p o n o v l j e n i 
t e k m i premaga l i m a r i b o r s k e g a 
Kov inar ja . 

Priprave s m o razdel i l i n a tri 
o b d o b j a . V p r v e m s m o utrjeval i 
p s i h o f i z i č n e l a s t n o s t i — 
vzdrž l j i vos t , m o č in h i t r o s t . 
Tren ing i s o bi l i z e l o n a p o r n i , saj 
s m o v p r v e m o b d o b j u treniral i 

Poceni 
na tekme 

Ljubitelji nogometa v Šaleški do-
lini si bodo lahko t ekme NK „Ru-
d a r j a " ogledali po izredno nizki 
ceni. Uprava kluba n a m r e č izdaja 
članske izkaznice, ki j ih lahko dobi 
vsakdo, ki bo želel nedeljske po-
poldneve preživljati na igrišču o b 
Jezeru. Letna članarina znaša za 
odrasle 100 dinarjev, za mladino pa 
50 dinaijev. Otroci , ki še niso 
dopolnili deseto leto starosti , b o d o 
imeli prost vstop. Članska izkaznica 
bo veljala tudi za oglede prijateljskih 
in pokalnih t ekem. 

U g o d n o p r o d a m k o m p l e t n o 
s p a l n i c o . N a s l o v v u r e d n i š t v u . 

P r o d a m 1 l e t o s taro 4 k W 
t e r m o a k u m u l a c i j s k o p e č p o 
z e l o u g o d n i c e n i . S tan i s lava 
H l u p i č , Cankarjeva 5 , Š o š t a n j . 

P r o d a m p o s e s t v o , s o d o b n o 
u r e j e n o , v s e h k u l t u r , 6 h a . 
J a n k o Krajnc , Podgor je 1 2 , p . 
Frank o l o v o . 

K u p i m h i š o v V e l e n j u ah 
bližji o k o l i c i , l a h k o n e d o g r a -
j e n o . N a s l o v v u r e d n i š t v u . 

P r o d a m a v t o Zastava 1 3 0 0 , 
l e t n i k 1 9 7 0 . O g l e d vsak d a n o d 
1 4 . ure dal je . 

V u č i n a , K o r o š k a 5 , 6 3 3 2 5 
Š o š t a n j . 

dvakrat n a d a n , p o t e m pa s o 
bil i igralci n a i g r i š č u le e n k r a t 
d n e v n o . 

V s k l e p n e m d e l u priprav s m o 
odigral i t u d i v e č pr i ja te l j sk ih 
t e k e m : Igralci s o n a t e h t e k m a h 
z igro v g l a v n e m z a d o v o l j i l i , 
kaj t i u p o š t e v a t i m o r a m o , d a j e 
v m o š t v u nekaj n o v i h igra lcev , 
i n s l a b i m r e z u l t a t o m j e b i la v 
g l a v n e m kriva n e u i g r a n o s t m o -
štva . 

N a š a že l ja j e , da u s t v a r i m o 
d o b r o m o š t v o , v k a t e r e m b o 
vsaj 1 6 e n a k o v r e d n i h igralcev . 

Kot sem že omenil b o m o novo 
tekmovalno sezono začeli z neka-

terimi okrepi tvami, med drugimi 
b o d o za naše moštvo igrali odl ični 
vratar Maribora Lazič , Stevanovič in 
Džurič iz Novega Sada, Miloševič iz 
Orienta, Paovič iz Borova, Andjuš ič 
iz Kladivarja, vrnil pa se ie t ud i bivši 
kape tan S o f t i č , ki j e eno le to igral 
pri cel jskem Kladivarju. To so dobr i 
igralci in mislim, da b o m o o b 
njihovi p o m o č i in seveda z dobr im 
de lom dosegali kar najbol jše rezul-
ta te . 

Igrišča v Ajdovščini ne poznam, 
samo slišal sem, da j e zelo slabo in 
da pogosto piha bur ja . K l jub t e m u 
se b o m o trudili , da bi bil v nedel jo 
rezultat za nas kar najbol j ugoden, 
čeprav tudi minimalni poraz n e bi 
bil usoden glede na t o , da pač 
moštvo še ni uigrano. 

Republiški naslovi 

Preteklo nedel jo j e bilo v Novem 
mestu in Kranju republ iško a t le tsko 
prvenstvo za mlajše in starejše mla-
dince in mladinke. 

V Novem mestu se j e izkazal 
Lemež, ki je zmagal v hoji na 5 k m . 
Ostali nas topa joč i niso dosegli bolj-
ših uvrstitev, t a k o da j e AK Velenje 
v obeh konkurencah osvojil 10. 
mesto v točkovan ju k lubov . V e č 
uspeha pa so imeli starejši mladinci 
in mladinke v Kranju , k j e r so osvo-
jili kar štiri naslove republiških 
prvakov. Boris Režek z zmago v 
t roskoku z rezu l t a tom 13 ,50 , Ivan 

Rošer v metu. diska 4 1 , 3 2 in An-
dreja Sverc v t eku n a 8 0 0 in 1 5 0 0 
m 

Izkazali so se še Režek v s k o k u v 
daljavo z drugim mes tom (663) , 
Rena ta Z u p a n č i č j e bila druga v 
teku na 1 5 0 0 m , Ivan Lampre t pa je 
v t eku na 2 0 0 0 m zapreke dosegel 
t re t je mes to . 

Sicer pa so na republ i škem prven-
stvu imeli na jveč uspeha v Novem 
mestu pri mladinkah Kladivar iz 
Celja, pri mladincih pa domač in i . V 
Kranju pa so bili najuspešnejši a t le t i 
l jubl janske Olimpije. 

KINO 
REDNI K I N O V E L E N J E 

2.9 . - če t r t ek o b 17.30 in 
19.30, ameriški barvni film -
grozljivka Ž R E L O , 

režija: Ste-
ven Spilberg. Igrata: Roy Schli-
der, Rober t Shaw 

3.9. - petek o b 17.30 in 
19.30, ameriški barvni f i lm -
grozljivka Z R E L O 

4 .9 . - sobota o b 17.30 in 
19.30, ameriški barvni film -
grozljivka Ž R E L O 

5.9 . - nedelja o b 17.30 in 
19.30, ameriški barvni film 
grozljivka Ž R E L O 

6.9. - ponedel jek o b 17.30, 
angleška drama J A N E E Y R E -
SIROTA IZ LOWOODA, režija: 
Delbert Mann. Igrata: George C. 
Scot t , Suzannah York S IROTA 
IZ LOVUDA, režija: Delbert 
Mann. Igrata: George C. Sco t t , 
Suzannah York 

7.9. - torek o b 17.30 in 
^.SOf, i talijanska kr iminalka 
A G E N T 007 - K R V A V A 
MARY, režija: Terence Hatha-
way. Igrajo: Ken Clark, Helga 
Line, Pliilippe 

8.9. - sreda ob 17.30 in 
19.30, i talijanska kriminalka 
A G E N T 077 - K R V A V A 
MARY 

9.9. - če t r tek o b 17.30 in 
19.30, i talijansko-ruska kome-
dija N O R A DIRKA ZA ZAKLA-
DOM, režija: F ranco Prosperi. 
Igrata: Aligieri Noskeze, Nine t to 
Davolli 

K I N O ŠOŠTANJ 
2 .9 . - če t r t ek o b 19.30, 

i tal i jansko-francoski spektakel 
AMAZONKE, režija: Terence 
Young. Igrata: Alena Johnson , 
Sabin Sun 

4 .9 . - sobota o b 16. uri 
otroška matineja , švedska barvna 
risanka BUČKO GROM, režija: 
Per Ahlin 

4 .9 . - sobota o b 19.30 angle-
ška drama JANE E Y R E - SI-
ROTA IZ LOWOODA, reži ja: 
Delbert Mann. Igrata: George C. 
Scot t . , Suzannah York 

5.9. - nedelja ob 17. in 
19.30, italijanska kriminalka 

A G E N T 0 7 7 - K R V A V A 
MARY, režija: Terence Hatha-
way . Igrajo: Ken Clark, Helga 
Line, Philippe 

8.9 . - sreda ob 19.30, ame-
riški barvni f i lm - grozljivka 
Ž R E L O , režija: Steven Spilberg. 
I greta: Roy Scheider , Rober t 
Shaw 

11.9. - sobota o b 19.30, 
ameriška komedi ja DVA DE-
TEKTIVA, režija: Richard 
Rush . Igrajo: Alan Arkin , James 
Cean, Loret ta Svvit 

KINO G L E D A L I Š Č E - VE-
LENJE 

5.9. - nedelja o b 10. uri, 
O T R O Š K A M A T I N E J A , 
BUČKO GROM, švedska barvna 
risanka, režija: Per Ahlin 

6.9. - ponedel jek o b 20 . uri, 
ameriški barvni film - grozljivka 
Ž R E L O , reži ja : Steven Spilberg. 
Igrata: Roy Scheider , Rober t 
Shaw 

C E U i T O Z D - T U R I S T I Č N A A G E N C I J A 

v a m j e pripravi l : * 

- izlet v BENETKE, o g l e d M a r k o v e g a t rga, ki j e najzanimivejš i 
v Benetkah in več d rug ih zgodov insk ih znameni tost i . 

- izlet v BOLOGNO in SAN MARINO, ki j e nastare jša r e p u b -
lika n a svetu. Vožnja p o STRADA ROMEA d o RAVENNE, ki slovi 
p o ed instven ih mozaikih. 

- izlet v INNSBRUCK in KITZBUHEL, 

- izlet n a DUNAJ, GROSSGLOCKNER, BUDIMPEŠTO, KRALJEVO 
JEZERO, FIRENCE. 

In še b i l ahko našteval i . 

Og las i te se č imp re j v Izletnikovih pos lova ln icah, t a m bos te d o -
bil i p o d r o b n e j š e in formac i je in p r o g r a m e po tovan j . 

POSLOVALNICE: Velen je , Mozir je, Žalec, Cel je. 

BIFE KOPALIŠČE, VeleTnje * Odprt, vsak dan od 7. do 22. ure 
VAS VABI IN NUDI: vse vrste alkoholnih in brezalkoholnih pijač, točeno temno in svetlo pivo 
JEDILA NA ŽARU: ribe, mešano meso, ražnjiči, čevapčiči itd. 



K o m e n t a r t e d n a 
Izvršni komite predsed-

stva CK ZKS je že pred 
pričetkom letošnjih počitnic 
zastavil določno in nepo-
sredno akcijo za nadaljnjo 
zavzeto poglabljanje sociali-
stičnih samoupravnih odno-
sov v smislu rešitev predloga 
zakona o združenem delu. 

Osnovni namen tako za-
stavljene akcije je bil zlasti v 
tem, da se v javni razpravi o 
predlogu zakona o združe-
nem delu zagotovi trdna po-
vezanost in ustvarjalnost de-
lovnih ljudi pri uveljavljanju 
samoupravnega družbenega 
planiranja ter razreševanja 
razvojnih in tekočih gospo-
darskih vprašanj in proble-
mov. 

Povsod pa le ni bilo tako: 
marsikje so menili, da lahko 
razpravljajo o osnutku za-

kona ločeno od konkretne 
gospodarske situacije, spet 
drugod so se omejili le na 
razčlembo določenih gospo-
darskih vprašanj. V obeh 
primerih pa je moral biti 
rezultat slab: v prvem je bila 
razprava formalistična, v 
drugem pa ni mogla iz zača-

kretni gospodarski situaciji, 
imajo vse realne možnosti, 
da se najdejo tudi v spre-
jetem družbenem načrtu, da 
torej po svojih močeh pri-
spevajo, da ne bo ostal le 
popisan kos papirja. 

Je pa res, da zamujenega 
še ni mnogo in da bo možno 
v prvih jesenskih dneh od-
praviti pomanjkljivosti v raz-

Nič rti zamujeno 
ranega kroga, ker ni upo-
števala tistih rešitev, ki jih 
predvideva zakon o zdru-
ženem delu. 

Seveda povsod ni bilo 
tako - in tisti, ki so enotno 
in celovito razpravljali o 
predlogu zakona in kon-

pravi pri tistih delovnih or-
ganizacijah, kjer start ni bil 
najboljši. Pravimo, da je to 
povsem mogoče, ker so vse 
dosedanje pomanjkljivosti 
bolj rezultat slabe organizi-
ranosti, manj pa je opaziti -
ali celo nič - nasprotovanj 

rešitvam novega zakona. Se-
veda bodo morali „po-
časneti" nekoliko pohiteti; 
njihova razprava bo morala 
postati kar se da konkretna. 
Na primer: ni mogoče iskati 
realne vizije razvoja neke 
delovne organizacije, če pri 
tem ne ocenjujemo tudi kad-
rovske situacije. Hočemo 
reči, da potrebujemo za no-
ve bitke tudi precej ndvih 
ljudi, kar pomeni delavoljnih 
in pogumnih. 

Zveza komunistov Slo-
venije bo z ostalimi družbe-
nopolitičnimi organizacijami 
jeseni nadaljevala začeto ak-
cijo. Toda njen učinek je 
odvisen predvsem od tega, 
kako bo neposredno anga-
žirala delovne ljudi v delov-
nih organizacijah, pa tudi v 
krajevnih skupnostih. 

MILAN MEDEN 

O NA VELENJSKI GIMNAZIJI 

Solčava pred praznikom 

> PRIREDITVE OB LETOŠNJEM PRAZNIKU 
OBČINE MOZIRJE 

Slavje v parti-
zanski Solčavi 

V soboto, 11. septembra, bo v Solčavi slavno-
stna seja občinske skupščine. Na zborovanju 

bo govoril Mai jan Osolnik 

Občani mozirske občine praznujejo svoj občinski 
praznik 12. septembra v spomin na osvoboditev Zgornje 
Savinjske doline septembra leta 1944 in na dan, ko je 
padla zadnja sovražnikova postojanka na tem območju. 

Tudi letos se bo ob prazniku zvrstilo več prireditev. 
Praznik pa bodo proslavili tudi s pomembnimi pridobit-
vami. Slavje bodo občani mozirske občine začeli že v 
nedeljo, 5. septembra, ko bo v Solčavi tekmovanje v 
malem nogometu, košarki in šahu. 

V sredo, 8. septembra, bodo ob 18. uri v Moziiju 
odprli mladin&i klub, dva dni za tem pa v Solčavi 
strelišče. 

V petek , 10. sep tembra , bo dan šole na Ljubnem. Ob tej 
priložnosti b o d o odkrili na L jubnem skulp turo flosarja, v Solčavi 
pa b o koncer t mešanih pevskih zborov prosvetnih društev Moziije 
m Luče . 

Osrednje slavnosti ob le tošnjem prazniku obč ine Moziije b o d o 
v sobo to 11. septembra , v Solčavi. Slovesnosti se b o d o začele ob 
9. uri dopoldne z odkr i t j em stalne razstave NOB, orožja in civilne 
zaščite, *Ob 10. uri pa bo slavnostna seja mozirske občinske 
skupščin-., na kateri b o d o podelili obč inske nagrade. 

Na svečanem zborovanju , ki se bo začelo o b 11. uri, pa bo 
slavnostni govornik predsednik komi te ja SR Slovenije za med-
na rodno sodelovanje, Marjan Osolnik. Po odkr i t ju spominske 
plošče padlim borcem b o d o v Solčavi predali namenu še 
moderniz i rano cesto Solčava - Logarska dolina. Za tem pa se 
b o d o vsi udeleženci osrednjega slavja o b le tošnjem prazniku 
mozirske obč ine sešli na tovariško srečanje . 

OMEJEN VPIS 
Velenjska gimnazija je bila 

ustanovljena pred desetimi leti. 
Do ustanovitve je prišlo zaradi 
potrebe po najrazličnejših kad-
rih, ki jih je teijal gospodarski 
in družbeni razvoj občine. De-

lovati so pričeli z dvema prvima 
oddelkoma. Postopoma se je 
šola razvila in imela ob zaključ-
ku prve generacije osem oddel-
kov. V zadnjih letih je zani-
manje za vpis vse večje. Tako so 

lani vpisali tri prve oddelke. 
Tudi za letošnje šolsko leto so 
načrtovali tri oddelke novincev, 
vendar so zaradi odločitve re-
publiške izobraževalne skup-
nosti o omejitvi vpisa na gimna-

J 

» PROTESTNO ZBOROVANJE DELOVNIH LJUDI IN OBČANOV OBČINE 
SLOVENJ GRADEC 

Oropati jih želijo še 
zadnjih ostankov pravic 
Delovni ljudje in občani Mislinjske doline so v ponedeljek 

na protestnem zborovanju na Glavnem trgu odločno obsodili 
avstrijsko manjšinsko politike 

„Cena, kakršno smo pla-
čali jugoslovanski narodi 
skupaj z brati onstran Kara-
vank v borbi za svobodo in 
demokracijo proti fašizmu je 
tako velika," je poudaril 
predsednik Občinske kon-
ference SZDL Oto Sekavč-
nik, „aa ne moremo, pa tudi 
ne smemo dovoliti početja, 
kakršno je danes prisotno na 
Koroškem. Ker smo vseskozi 
doslej častno in dosledno 

izpolnili svoje obveze do 
mednarodne skupnosti, ne 
moremo in ne smemo mimo 
tega, da ne bi z vsemi sred-
stvi podprli pravičečnega 
boja naših rojakov na Koro-
škem in Gradiščanskem. Vse 
občudovanje zasluži zve-
stoba naših rojakov matič-
nemu narodu, zasluži pa 
tudi našo podporo!" 

Nad 2.000 udeležencev 
zborovanja je v protestni 

noti zapisalo, da zakona, ki 
ju je sprejel avstrijski parla-
ment, ne zagotavljata rešitve 
manjšinskega vprašanja, tem-
več gre le za to, da bi 
koroške Slovence in gra-
diščanske Hrvate oropali še 
zadnjih ostankov pravic ter 
jih s statističnimi triki obso-
dili na narodnostno smrt. S 
sprejemom zadnjih zakonov 
so vodilne avstrijske stranke 
in avstrijska vlada prevzeli 
vso odgovornost za posle-
dice, ki jih bo imela takšna 
praksa. 

IV2 
„ N A Š Č A S " , glasilo Socialistič-
ne zveze delovnega l judstva, iz-
daja Center za informiranje , pro-
pagando in založništvo Velenje 
- „Naš č a s " je bil ustanovljen 1. 
maja 1965; do 1. januar ja 1973 
je izhajal ko t št ir inajstdnevnik 
»Šaleški ruda r " , ko t tednik pa 
izhaja „Naš č a s " od 1. januar ja 
1 9 7 3 naprej . 
Urejajo: Marijan Lipovšek (di-
rek to r in glavni urednik) , Stane 
Vovk (v.d. odgovornega ured-
nika) , Mira Tamše, Boris Za-
košek in Franci Mazovec ( teh-
n i č n i urednik) . 
Izhaja o b petkih - Uredništvo in 
uprava (63320) Velenje, Ti tov 
trg 2, noštni predal 89, te lefon 
(063) 850 087 - Brzojavni na-
slov: Informat ivni center Ve-
lenje - Žiro račun pri SDK 
Velenje 5 2 8 0 0 - 601 - 2 1 4 2 0 
- Cena posameznega izvoda 3 
dinarje , letna naročn ina 120 di-
narjev, za inozemstvo 250 di-
narjev - Tiska C T P „ P r a v i c a -
Dnevnik" Ljubljana - Za „Naš 
č a s " se po mnenju Sekretariata 
Izvršnega sveta Skupščine SR 
Slovenije številka 421 - 1 / 7 2 
od 8. februar ja 1974 ne plačuje 
temeljnega ' davka od prometa 
proizvodov - Nenaročenih ro-
kopisov in fo tograf i j ne vračamo 
- Poštnina plačana na pošti 
63000 Celje 

PRIČAKOVATI JE MOGOČE, DA LETA 1979 VELENJSKEGA LIGNITA ZA DOMAČO PORABO NE BO MOGOČE 
VEČ KUPITI 

Premalo lignita za široko potrošnjo 
V tem času je precejšnje 

povpraševanje po lignitu. Zato 
se velenjski rudaiji trudijo, da 
bi letos nakopali kar 4,350.000 
ton premoga. Kljub temu, da 
bodo plan realizirali, pa vseeno 
primanjkuje premoga za široko 
potrošnjo. Elektroindustriji so 

ga morali odstopiti nekoliko 
več, kot so načrtovali in imajo 
za termoelektrarno v Šoštanju 
na zalogi le 86.000 ton, kar pa 
zadošča samo za osem dni 
obratovanja. 

Prihodnje leto bodo proiz-
vodnjo povečali na 4,500.000 
ton, v naslednjih letih pa želijo 
nakopati 4,700.000. Načrtujejo 
precejšen porast proizvodnje, 
vendar pa bo za široko po-
trošnjo ostalo drugo leto le še 
200.000 ton, v letu 1979 pa 
velenjskega lignita ne bo več 
moč kupiti. 

Na rudniku lignita v Velenju 
imajo velike pogodbene obvez-
nosti. Že prihodnje leto bodo 
prodali elektroindustriji 
3,300.000 ton premoga, v letu 
1980 pa že 4,160.000 ton. 
Poleg tega imajo tudi pogodbo s 
Toplarno Ljubljana, kateri pro-

dajo letno 300.000 ton pre-
moga, in pa s tovarno celuloze v 
Krškem za 240.000 ton lignita. 

O tem, da bi plana ne izpol-
nili, na velenjskem rudniku 
sploh ne govorijo. Slavko Ja-
nežič, dipl. inž. rudarstva, je o 
tem dejal: „Da plana ne bi 
izpolnili, nas sploh ni strah. 

Jamstvo za to so naši rudarji, ki 
so že velikokrat dokazali, kaj 
zmorejo." 

Na začetku leta je bila v 
velenjskem rudniku proizvodnja 
nekoliko nižja, kot so predvi-
devali. To zaradi tega, ker niso 
mogli uvoziti potrebne rudniške 
opreme. V poletnih mesecih pa 

so nakopali kar 22 odstotkov 
več premoga kot v prejšnjih 
letih. Ta mesec so plan presegli 
za 15.000 ton. Torej ni nobe-
nega dvoma, da ne bi primanj-
kljaja iz prvih mesecev nado-
knadili in izpolnili letni proiz-
vodni plan. 

M.T. 

e REKU SO TE DNI: 
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FRANCE POPIT: Pomur-
ski kmetijsko-živilski sejem, 
osrednja slovenska kmetijska 
prireditev, mora postati me-
sto, kjer se bodo srečevali 
predstavniki proizvajalcev 
kmetijske mehanizacije, in 
tu sklepali pogodbe. Tisti, ki 
hoče v Sloveniji prodajati 
svoje kmetijske izdelke, se 
mora prav tako predstaviti 
na sejmu in tu sklepati po-
godbe, kar velja tako za 
domače kot za tuje proizva-
jalce. Tudi to je pot, da 

bomo odvadili naše strokov-
njake množičnih potovanj 
na tuje,sejme, kjer sklepajo 
prodajne pogodbe. 

Tujcem moramo z nižjimi 
carinami in manjšim pro-
metnim davkom olajšati so-
delovanje na naših sejemskih 
prireditvah. Tako bodo sej-
mi počasi izgubljali lastnosti 
drobno blagovnih trgovin-
skih prireditev. 

Dr. FRANCI ZVVITTER: 
Mednarodnih dogovorov, ki 
govore o našem položaju v 
Avstriji, ne bomo nikoli za-

menjali z nekakšnimi pogo-
vori v Avstriji sami, ker bi se 
slej ali prej znašli še v slab-
šem položaju. Zakon tudi 
govori le o obstoju, ne pa 
tudi o razvoju naše manj-
šine . . . 

Ker sami ne najdemo re-
šitve, smo se obrnili na ma-
tični narod in njegovo drža-
vo. Vaša podpora nam daje 
veliko moč. V tem težkem 
boju bomo zmagali, kajti 
vsak, ki se bori za svoje 
pravice, slej ah prej 
zmaga . . . " 

zije splošne smeri smeh odpre 
le dva oddelka. 

DOBER UČNI USPEH 

Učni uspeh je iz leta v let 
boljši, kar je posledica boljšeg 
izbora novincev. Tako je 
šolskem letu 1974/1975 uspe 
no zaključilo šolanje kar 95, 
odstotka dijakov. Tudi na a 
ključnih izpitih so bili kane 
dati vsa leta uspešni. Tako 
lansko leto uspešno opravi 
zaključni izpit vseh 51 kani 
datov. 

O delu šole pa je ravnate 
Bojan Glavač dejal: „Kljub J 
najbolj ugodnim materialnil 
razmeram in razmeroma hui 
delovni obremenitvi, smo dos!: 
v glavnem izpolnili delovne na 
črte. Prizadevamo si, da t 
celotno delo uskladili z zahft 
vami naše socialistične in samo 
upravne družbe. Sodimo, da s 
že vidni premiki v tem smisli 
da učenec vse bolj postaja su 
jekt vzgojnega procesa, njego 
soustvaijalec. Seveda se za« 
damo, da gre pri tej sprememb 
za proces, ki lahko le korakom 
napreduje. Prepričani smo, d 
na naši šoli v tem poglei 
mnogo storimo, vendar pa i 
učiteljski kolektiv zaveda, d 
mora narediti še več." M. 

» V VELENJU 

Državno 
pivenstvo v 
kotalkanju 

V soboto, 4. septembra b« 
na kotalkališču v Velenju teb 
movanje kotalkarjev vseh kate-
gorij za naslove državnih prva-
kov. Sodelujejo najboljši kotal-
karji iz Ljubljane, Nove Gorice, 
Trbovelj, Zagreba in Velenja. 

Dopoldan bo obvezni pro-
gram, popoldan od 17. ure dalje 
pa prosti program. 

• Razvitje prapora 
Krajevna organizacija Rdfr 

čega križa Šoštanj bo v nedeljo, 
5. septembra, razvila zastava 
Svečanost bo ob 10. uri ni 
Trgu svobode. Organizacija s 
zahvaljuje vsem, ki so prispevi 
denar za nakup prapora. 

• 6% več posojila 
V občini Slovenj Gradec so 

za 6 % presegli predvideni vpil 
republiškega posojila za ceste 
Vpisali so ga že 7,643.45! 
dinaijev. Posojilo, kolikor ga 
bodo zbrali nad republiško ob 
vezo ( tega je za zdaj 430.001 
dinarjev) bodo namenili za ure-
janje ceste v Doliču. 


